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P R O T O K Ó Ł    Nr  XXVI/2014 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 30 września 2014 r. 

 

 

Godzina rozpoczęcia : 9.05 

Godzina zakończenia : 14.47 

Miejsce obrad : Remiza OSP w Choroszczy 

Radni obecni na Sesji : 

1. Jacek Dąbrowski 

2. Piotr Tymiński 

3. Tomasz Kraśnicki 

4. Grzegorz Wacław Gereluk 

5. Józef Waczyński 

6. Ireneusz Jabłoński 

7. Adam Mikutowicz 

8. Rafał Łada 

9. Beata Marlena Jeżerys 

10. Piotr Paweł Dojlida 

11. Barbara Dzienisiuk 

12. Aleksander Werpachowski 

13. Piotr Siemieniuk 

14. Ryszard Sokół 

15. Janusz Sidorowicz 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Jerzy Ułanowicz – Burmistrz Choroszczy 

2. Mirosław Zalewski – Zastępca Burmistrza 

3. Joanna Kunikowska – Skarbnik Gminy 

4. Marek Żmujdzin – radny Powiatu 

5. Robert Wardziński – radny Powiatu 

6. Łukasz Oniśko – Radca Prawny 

7. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

8. Mieszkańcy miasta i gminy. 
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Porządek obrad XXVI Sesji : 

1. Otwarcie obrad. 

2.  Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji.  

4.  Informacja Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej. 

5.  Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

6.  Interpelacje i wnioski radnych.  

7. Informacja Burmistrza Choroszczy o przebiegu wykonania budżetu gminy za I-wsze półrocze 

2014 roku.  

a/ wystąpienie Burmistrza  

b/ dyskusja  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2014 rok.  

a/ wystąpienie Burmistrza  

b/ dyskusja  

c/ podjęcie uchwały.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy    

Choroszcz wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań.  

 a/ wystąpienie Burmistrza,  

 b/dyskusja,  

 c/ podjęcie uchwały.  

10.Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia Powiatowi 

Białostockiemu pomocy finansowej. 

 a/ wystąpienie Burmistrza,  

 b/dyskusja,  

 c/ podjęcie uchwały.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Choroszcz. 

 a/ wystąpienie Burmistrza,  

 b/dyskusja,  

 c/ podjęcie uchwały. 

 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozszerzenia granic Suwalskiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej o tereny Miasta Choroszcz. 

a/ wystąpienie Burmistrza  

b/ dyskusja  
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c/ podjęcie uchwały.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg gminnych. 

a/ wystąpienie Burmistrza  

b/ dyskusja  

c/ podjęcie uchwały.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia cen za usługi przewozowe w publicznym 

transporcie zbiorowym na trasie Choroszcz – Kruszewo. 

a/ wystąpienie Burmistrza,  

 b/dyskusja,  

 c/ podjęcie uchwały.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania. 

 a/ wystąpienie Burmistrza,  

 b/dyskusja,  

 c/ podjęcie uchwały.  

16. Przedstawienie informacji Burmistrza Choroszczy i Przewodniczącego Rady Miejskiej o 

przebiegu składania oświadczeń majątkowych w roku 2014.  

17. Zapytania i wolne wnioski.  

18. Zakończenie obrad Sesji.  

        

Ad. 1 -  

 

 Obrady XXVI Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzył Przewodniczący Rady  

p. Piotr Dojlida. Stwierdził, że w Sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum, przy 

którym Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

 

 Ad. 2 - 

  

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został  

doręczony radnym na  7 dni przed Sesją razem z materiałami. Zapytał, czy ktoś chce wnieść 

poprawkę do porządku obrad - uwag nie wniesiono. 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz wniósł o zdjęcie z porządku obrad Sesji punktu dotyczącego 

rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie rozszerzenia granic Suwalskiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej o tereny Miasta Choroszcz. Przypomniał, że temat ten był rozpatrywany na Komisjach 

Rady i został zaopiniowany negatywnie – stąd też propozycja zdjęcia z porządku obrad. 
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Radny Piotr Tymiński zauważył, propozycja jest niepoważna ponieważ na Sesję przybyli mieszkańcy 

z tego terenu zainteresowani tematem udostępnienia terenu dla Suwalskiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej na terenie Miasta Choroszcz, którzy chcą potwierdzenia negatywnej opinii radnych. 

Radny Ireneusz Jabłoński przyznał, że na Komisjach radni wypowiedzieli się negatywnie, ale punkt 

powinien zostać w porządku obrad. 

Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie zgłoszonego wniosku o  zdjęcie z porządku 

obrad Sesji punktu dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie rozszerzenia granic 

Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej o tereny Miasta Choroszcz. 

- za wnioskiem – 9 głosów, 

- przeciw – 5 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos. 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz wniósł o wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego 

wystąpienia z wnioskiem o zbadanie zgodności art. 18 ust. 1 pkt 3 ustawy Prawo 

energetyczne (Dz. U. z 2012 r. Nr 1059, 2013 poz. 984, poz. 1238, poz. 984, z 2014 r. poz. 

490, poz. 457, poz. 900, poz. 942, poz. 1101) z art. 2, art. 163 w zw. z art. 7, art. 165 ust. 2 i 

art. 166 ust. 1 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej (Dz. U. Nr 78, poz. 483, z 2001 r. Nr 28, 

poz. 319, z 2006 r. Nr 200, poz. 1471 oraz z 2009 r. Nr 114, poz. 946). 

 

- za wnioskiem – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 2 glosy. 

 

Porządek obrad XXVI Sesji został przyjęty głosami - 14 głosami za, 1 wstrzymujący się. 

 

Ad. 3 – 

Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej –  XXV -  Sesji Rady Miejskiej. 

Protokół został przyjęty 14 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Ad. 4 – 

 Burmistrz Choroszczy przedstawił informację z działalności w okresie 

międzysesyjnym od  czerwca 2014 r. do września 2014 r. 

      ( informacja w załączeniu) 

 

Radna Beata Jeżerys poruszyła temat drogi zgłoszonej do programu przebudowy dróg 

lokalnych: zgłoszono tą drogę już w 2013 r., dostała mało punktów bo zupełnie nie wpisuje 
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się w ten program – nie spełnia kryteriów lub spełnia w małym stopniu. Zwróciła też uwagę, 

że to jedna z dróg przez wieś . Spodziewać się należy, że nie zostanie ona zakwalifikowana. 

Droga Krupniki – Porosły jest ważna z punktu widzenia gminy, ale to droga powiatowa więc 

powiat powinien  ją zgłosić. Jej zdaniem to nieprawda, że tylko powiat nie zrobił wszystkiego 

– nie ma kanalizacji deszczowej. Dlaczego nie przygotowano innej drogi do tego programu. 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że zgłoszona droga zajęła 40 miejsce, a wniosków było 

80. Dofinansowanie było wtedy w granicach 30% i przeszło tylko 8 projektów. Natomiast 

teraz ma być większe dofinansowanie – na województwo podlaskie w granicach 57 mln zł 

więc szanse, że więcej projektów przejdzie są większe. Inna droga nie jest przygotowana bo 

mamy szereg dróg, które się nadają , ale przez rok czasu nie została przygotowana droga 

Krupniki – Porosły, a inne drogi też są typowo wiejskie. 

 

Ad. 5 – 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida przedstawił informację z działalności w okresie 

międzysesyjnym od  czerwca 2014 r. do września 2014 r. 

      ( informacja w załączeniu) 

 

Ad. 6 – 

Radny Ireneusz Jabłoński poruszył następujące sprawy: 

1) mieszkańcy Złotorii, u których nie działają oczyszczalnie złożyli pismo w 

sprawie reklamacji na naprawę oczyszczalni – Burmistrz odpisał im, że 

naprawy gwarancyjne nie mogą być wykonane: jakie dalsze kroki podjęto w 

związku z tym, gdzie jest wina i po czyjej stronie? 

2) nie był w stanie wychwycić wszystkich informacji na Komisji Rewizyjnej więc 

prosi o udzielenie głosu p. Kowieskiej żeby o te wątpliwości zapytała, 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida nie udzielił głosu p. *((wyłączenie jawności w zakresie 

danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do 

informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego)) ponieważ nie jest ona specjalistą ani mieszkanką Złotorii - Burmistrz 

wyjaśni te kwestie i ustosunkuje się do wątpliwości radnego. Natomiast p. *((wyłączenie 

jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o 

dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego)  głos zostanie udzielony w punkcie „Zapytania i wolne wnioski”. 

Radny Ireneusz Jabłoński zaprotestował wobec tej decyzji Przewodniczącego Rady i poprosił 

o zaprotokołowanie, że Przewodniczący nie udzielił głosu w sprawie wyjaśnienia kwestii 

spornych dotyczących budżetu i jego wykonania. 
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Radny Piotr Siemieniuk oddał swój głos p. *((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; 

na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)) bo jest również 

zainteresowana tym tematem. 

*((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego)) podziękowała, ale zabierze glos w punkcie 

wspomnianym przez Przewodniczącego. 

Radny Ireneusz Jabłoński stwierdził, że mieszkańcy mają prawo do wiedzy jakie jest 

stanowisko w tych kwestiach więc prosi aby te wypowiedzi były zamieszczone w „Gazecie w 

Choroszczy”. 

Radna Beata Jeżerys poruszyła następujące tematy: 

1) fundusz obywatelski: podjęliśmy uchwałę o wydzieleniu środków na potrzeby 

mieszkańców Choroszczy: prosi o informacje dotyczące ilości wniosków oraz na 

jakim jest to etapie; 

2) jakie były i czego dotyczyły zgłoszenia mieszkańców odnośnie instalacji solarów; 

3) Białostocki Obszar Funkcjonalny: co w ramach porozumienia się dzieje, jakie są 

możliwości realizacji przedsięwzięć zgłoszonych przez gminę, jakie 

zaawansowanie prac; 

4) jaki jest pomysł na wykonanie kanalizacji sanitarnej w Krupnikach – jej zdaniem 

należy przynajmniej rozpocząć; 

 

Radny Piotr Tymiński wniósł następujące sprawy: 

1) zawory w ul. Dominikańskiej (na wysokości posesji 12 i 14): wniosek poszedł do 

Spółki ZEC – Wod, ale nic w tej sprawie nie zrobiono. Zawory stwarzają zagrożenie, 

szczególnie w okresie zimowym; 

2) progi zwalniające w ul. Zastawie I: pobocze przy tych progach jest już wyjeżdżone i 

obniżone przez co stwarza zagrożenie dla pieszych ponieważ brak jest chodnika – 

poprosił o zajęcie stanowiska przez radnych Powiatu; 

3) mieszkańcy ul. Piaskowej (od krzyżówki do tzw. Góry Raka) wnioskują by na tym 

odcinku także ograniczyć prędkość poprzez postawienie znaku pionowego. 

Wypowiedź poparł mieszkaniec tej ulicy p. Marcin Kalinko; 

4) przypomniał, że od 2 lat składa wnioski o poprawienie wjazdów i chodników oraz 

wyznaczenia przejścia dla pieszych na ul. Branickiego; 

5) jego zdaniem przed porą zimową należy zadbać o obniżone pobocza na odcinku 

Barszczewo-Szubiennica ponieważ do pierwszej warstwy są już ubytki pospółki; 

6) poinformował, że 19.09.2014 r. odbył się przegląd gwarancyjny drogi Choroszcz –

Sienkiewicze; wykonawca BUDOMOST opieszale i chaotycznie wykonuje 

poprawienie drogi i w dalszym ciągu jej stan jest niezadowalający; gwarancja mija 10 
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grudnia 2014 r. więc zgłasza zastrzeżenia do jakości drogi i uczula radcę oprawnego 

Urzędu odnośnie kwestii przedłużenia gwarancji; 

7) na ul. Zastawie II na wysokości posesji 34 jest pochylony hydrant, który trzeba 

poprawić aby spełniał swoje zadanie; 

8) na ul. Zastawie II i III należy wykosić pobocza szczególnie w rowie przy posesji p. R. 

Siemieniuk ponieważ rosnące trawy i wierzby powodują, że woda nie ma odpływu; 

9) podziękował za wykonanie drogi i przegląd ul. Zastawie I, a także drogi do Kościuk; 

wspomniał, że p. *((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 

ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa 

Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)) ma zastrzeżenia do działań Powiatu bo 

nadal nie może wjechać na swoją działkę polną – poprosił o udzielenie mu głosu. 

*((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego)) przypomniał, że od 3 lat pisze ponaglenia prosząc w nich 

o wyjaśnienie sytuacji ponieważ sąsiad złośliwie wyoruje pas drogowy szerokości 8 m- 

potwierdzić to może radny Werpachowski, wykonawca drogi Nr 1504, która także była 

wyorana do połowy i była zasiana kukurydzą – poprosił radnych powiatowych o interwencję.  

Radny Grzegorz Gereluk wypowiedział się w sprawie pisma Rady Rodziców odnośnie 

organizacji lekcji w klasach pierwszych w Szkole Podstawowej w Choroszczy: jaki tok 

nadano tej sprawie ponieważ nie rozpatrywano jej na Komisji Oświaty, Kultury i 

Bezpieczeństwa Publicznego. Zabrał także głos w sprawie budżetu obywatelskiego: jego 

zdaniem przyjęta na poprzedniej Sesji uchwała w tej sprawie wyklucza mieszkańców 

Spółdzielni Mieszkaniowej w Choroszczy. Miał wtedy zastrzeżenia do jej zapisów i to się 

potwierdziło: wszystkie ich wnioski zostały odrzucone, a to 1/3 mieszkańców Choroszczy. 

Składa wniosek do przyszłej Rady by tak skonstruowała zasady aby mieszkańcy tej części 

Choroszczy mieli wpływ na inwestycje. 

Radny Piotr Tymiński zabierając głos w kwestii progów zwalniających przypomniał, że 2 lata 

temu w porozumieniu z mieszkańcami złożyli wniosek o położenie progów zwalniających od 

SKR-u do krzyżówki ulic Dominikańska – Piaskowa. Odcinek ten miał być obserwowany, ale 

nic nie zrobiono. 

Krystyna Lewandowska zauważyła, że gmina nie ma wpływu, że jest to droga powiatowa, ale 

Powiat powinien się zająć tym tematem aby były progi i  przynajmniej 1 przejście dla 

pieszych. 

Radny Tomasz Kraśnicki zwracając się do radnych powiatowych wniósł o wykonanie 

przejścia dla pieszych naprzeciw kotłowni na ul. Sienkiewicza.  

Radny Rafał Łada przypomniał, że na poprzedniej Sesji zgłaszał potrzebę wpisania 

pracownika UM Choroszcz do zespołu opiniującego projekt inwestycyjny: przebudowa drogi 

676 od węzła Porosły do ul. Elewatorskiej i ul. Narodowych Sił Zbrojnych. 
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Radny Piotr Siemieniu zwrócił się z zapytaniem: co w ostatnim czasie zostało wykonane w 

sprawie komunikacji Choroszcz – Barszczewo – Białystok? Przypomniał, że na tej trasie 

przez Barszczewo jeżdżą puste autobusy z Kruszewa (bo jest jeszcze komunikacja Choroszcz 

– Kruszewo), ludzie pracują w różnych godzinach, młodzież uczy się także o różnych porach 

dnia więc to musi być komunikacja z prawdziwego zdarzenia. Bilet kosztuje w ich przypadku 

6,30 zł lub 5,70 zł (dla dziecka do Białegostoku), a z Choroszczy do Białegostoku jest 

możliwość zakupienia biletu ulgowego za 1,40 zł – jest różnica. Przypomniał także swój 

wniosek zgłaszany na posiedzeniu Komisji Gospodarki o wykonanie tabliczek z numerami 

posesji: od drogi głównej w Barszczewie do bocznych uliczek.  

Radny Jacek Dąbrowski wniósł o zamontowanie linowej poręczy na Babia Górę ( gdzie m.in. 

jest pomnik Światowida).  

Radny Józef Waczyński poparł wniosek ponieważ w 2015 r. jest 100-na rocznica wybuchu I-

wszej wojny światowej, są na tym miejscu groby żołnierzy rosyjskich, niemieckich i polskich. 

Jego zdaniem wzorem miejsca zw. Szubienica trzeba rozważyć możliwość wykonania wejścia 

naturalnego z wykorzystaniem ziemi. W sierpniu szykuje się uroczystość więc dobrze by było 

zrobić co jest możliwe.  

Radny Marek Żmujdzin także wypowiedział się w tym temacie i zauważył, że ze względu na 

groby  należy postawić krzyż, a stoi tam pomnik pogańskiego boga – uważa, że historycy 

powinni się wypowiedzieć na t/t. 

Radny Piotr Siemieniuk zauważył, że jednak Przewodniczący udzielał głosu publiczności, a 

dlaczego nie p. *((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 

ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa 

Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)) ? 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida powtórzył, że w sprawie oczyszczalni na pytania p. 

Jabłońskiego wyczerpującej odpowiedzi udzieli Burmistrz. 

Radny Ryszard Sokół podziękował za położenie nawierzchni drogi Konowały – Izbiszcze 

oraz za wykonanie poboczy. 

Radny Ireneusz Jabłoński zabierając głos gwoli wyjaśnienia: pierwsze pytanie dotyczyło 

oczyszczalni, a drugie - za chwilę będziemy głosować nad wykonaniem budżetu za I-wsze 

półrocze i o to chciała zapytać p.*( (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na 

podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność 

wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)) . 

Róża Urban sołtys wsi Zaczerlany poruszyła temat bulwersujący rolników z tego terenu: 

plaga dzików niszczących ich plony. Obszary gminy są wydzierżawiane dla kół łowieckich 

więc chciałaby uzyskać informację: na jakich warunkach jest to robione ponieważ rolnicy nie 

mają tu nic do powiedzenia, a dużo tracą. 
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Burmistrz Jerzy Ułanowicz udzielając odpowiedzi na pytania, wyjaśnił, że: 

1) oczyszczalnie zostały zainstalowane na terenie całej gminy w ilości 68 szt z czego 

połowa w Złotorii – uwag, oprócz tych ze Złortorii, nie ma. Wykonawca nie dopełnił 

w 100%, zgodnie ze sztuką budowlaną, wykonania oczyszczalni – na spotkaniu 

uzgodniono, że wykonawca poprawi i to zrobił Zlecono wykonanie badań dla 

niezależnej firmy , która badania robiła w laboratorium w Gdańsku. Z badań tych 

wynika, że pod względem redukcji ładunku zanieczyszczeń oczyszczalnie pracują 

bardzo dobrze , ale chodzi o jakość ścieków surowych gdyż w niektórych przypadkach 

przerażają bo porównując np. ze ściekami z firmy KABO, zawierają więcej chemii. 

Podpisaliśmy umowę z firmą, która będzie co miesiąc dokonywała przeglądu 

oczyszczalni, udzielała porad użytkownikom. Ludzie muszą się nauczyć korzystać z 

oczyszczalni  bo to nie jest szambo. Co miesiąc będą też sporządzane raporty, będą 

wymieniane dyfuzory i dopracują głośność pomp.  

2) budżet obywatelski: w wyniku podjętej uchwały i przyjętych procedur wpłynęło 14 

wniosków; wewnętrzna komisja oceniła to pod względem formalnym i 

merytorycznym i 7 z nich zostało ocenionych pozytywnie. Zarzut, że wnioski SM 

zostały odrzucone nie jest uzasadniony ponieważ np. w przypadku siłowni na 

powietrzu wnioskodawca nie uzyskał wszystkich zgód od współwłaścicieli gruntu. W 

Białymstoku w uchwale jest zapis, że zadania dotyczą tylko gruntów komunalnych 

więc od razu budżet wyłącza spółdzielnie mieszkaniowe, u nas spółdzielnia może 

jednak korzystać. Przepisy mówią o przeznaczeniu środków publicznych na zadania 

własne gminy dlatego chodnik na terenie SM został odrzucony. Przeszły wnioski 

dotyczące: „Zielony Skrót”- wykonanie alejki o długości ok. 50 m. wyłożonej 

polbrukiem, wykonanie mostku parkowego dla ruchu pieszego ustawienie ławek oraz 

koszy na śmieci, zagospodarowanie terenu poprzez niwelację oraz zasadzenie zieleni; 

„Przebudowa ulicy Białostockiej i Kościuszki” - przebudowa nawierzchni z polbruku, 

poziomowanie zapadniętych studzienek kanalizacyjnych, kratek burzowych, 

krawężników i obrzeży; „Zielona Siłownia” - zamontowanie urządzeń wchodzących 

w skład „Zielonej siłowni” oraz ławek i koszy na śmieci przy boisku miejskim przy 

„Orliku”; „Uzupełnienie infrastruktury stadionowej” - wymiana bramek na płycie 

głównej boiska, zainstalowanie piłko - chwytów za bramkami, poprawę oświetlenia od 

strony ulicy Pałacowej; „Skwer przy Traugutta”; „Zagospodarowanie terenu otoczenia 

Kominowe Bajoro”.  Głosowanie mieszkańców będzie trwać do 15 października 2014 

r., następnie wspólnie z czynnikiem społecznym nastąpi podjęcie decyzji. 

3) BOF: na dzień dzisiejszy opracowano strategię funkcjonowania BOF i nic oficjalnie 

odnośnie inwestycji nie było proponowane.  

4) kanalizacja w Krupnikach: temat na przyszłość, ale skoro jest kanalizacja w Porosłach 

to jest możliwość podłączenia innych miejscowości, w  BOF zgłosiliśmy, ale Urząd 

Marszałkowski odrzucił ponieważ kanalizacja nie może być w programie, o którym 

mowa. 

5) odnośnie uwag do wykonywania solarów wyjaśnień udzieli p. Zalewski. 
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Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski wyjaśnił, że uwag do wykonywania solarów było 3 

na 300 zainstalowanych; jakość zainstalowania bardzo dobra, oby tak się działo dalej w 

okresie gwarancji. 

 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz kontynuując udzielanie odpowiedzi na pytania, wyjaśnił, że: 

1) uwagi p. Tymińskiego zapisano do realizacji; odnośnie progów zwalniających – nie 

może dojść do absurdów, trzeba zwracać uwagę na znaki ograniczające prędkość; 

2) organizacja nauczania w klasach I dzieci w SP w Choroszczy: dzieci chodzą na 

zmiany (nie tylko w tym roku), ale te 6-cio letnie to taki czuły punkt. Wniosek 

wpłynął do niego i do dyrektora szkoły – będzie zorganizowane spotkanie z rodzicami 

i będą wspólnie szukać rozwiązań.  Można dowozić dzieci do Rogowa gdzie jest pusty 

budynek do wykorzystania; od września 2015 r. trzeba będzie dokonać zmian 

organizacyjnych, ale to do decyzji Rady bo dojdą dodatkowo dzieci z przedszkola.  

3) przejście dla pieszych na ul. Sienkiewicza – wystąpią do Powiatu z wnioskiem; 

4)  do zespołu opiniującego zgłoszono p. Romana Kuźmickiego; 

5) odnośnie komunikacji Sz. Kruszewską: przypomniał, że jest dodatkowy kurs 

wieczorny (jest już 7 kursów na trasie Izbiszcze – Kruszewo przez Barszczewo) 

podpisaliśmy umowę na 1,30 zł/km dofinansowania dla PKS-u ponieważ PKS chciał 

zrezygnować. Temat uruchomienia linii j/w to temat następnych lat bo chodzi o 

pieniądze i racjonalne rozwiązania dotyczące połączenia z Choroszczą i komunikacji 

Sz. Kruszewską.  

6) tabliczki z numerami posesji: proponuje wykonać w ramach funduszu sołeckiego tak 

jak to robią inne sołectwa; 

7) Babia Góra: jest to teren prywatny ale atrakcyjny więc w uzgodnieniu z właścicielem 

trzeba o niego zadbać. Wystąpiliśmy do konserwatora o uznanie tego terenu za 

historyczny, będziemy rozmawiać z właścicielem co można tam wykonać.  

8) sprawa dzików: Koła Łowieckie zawierają umowy ze Starostami, a z gminami tylko 

uzgadniają plany odstrzałów. Temat ten wymaga jednak zmian bo Koła nie są 

zainteresowane wypłata odszkodowań, a szkody rolnicy mają duże.  

 

Róża Urban dodała, że chodzi także żeby Koła Łowieckie inaczej traktowały rolników 

ponieważ ich podania wyrzucane są do kosza, a kukurydzę trzeba zbierać prawie po posianiu. 

 

Radny Ireneusz Jabłoński przypomniał, że Burmistrz odpisał p.*( (wyłączenie jawności w 

zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do 

informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego), że reklamacja odnośnie oczyszczalni ścieków nie może być uwzględniona; 

mówi także, że oczyszczalnie zostały poprawione, a według niego nie zostały poprawione u 

następujących osób:*( (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 

2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa 

Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego), w SP Złotoria (reaktor opuszczony co 

stwierdził przedstawiciel producenta TRAIDENIS. Od początku inwestycji było zgłaszane, że 



11 

 

reaktory zostały wstawione mniejsze niż przypada na ilość osób w gospodarstwie. Komisja 

Rewizyjna wnioskowała o powołanie biegłego niezależnego – Burmistrz nie ustosunkował się 

do tego pisma. Skarbnik na Komisji mówiła, że NFOŚ wypłacił już pieniądze. Składa 

wniosek formalny: wszystkie wyniki jakie do tej pory były odnośnie przydomowych 

oczyszczalni ścieków  przesłać do osób gdzie były pobierane próbki i zostaną one przekazane 

do kancelarii adwokackiej. Na zakończenie dodał, że te typy oczyszczalni zastosowane w 

Złotorii są już tematem dyskusji w całej Polsce. Powtarza słowa, które przesłał także do 

gazety: podstawowym urządzeniem każdej przydomowej oczyszczalni ścieków jest osadnik 

gnilny – to stwierdzenie ekspertów.  

Skarbnik Joanna Kunikowska wyjaśniła, że na Komisji mówiła, że pieniądze z NFOŚ 

powinny być we wrześniu wypłacone, ale jeszcze nie wpłynęły. 

Radny Piotr Siemieniuk odnosząc się do odpowiedzi Burmistrza zapytał: dlaczego jesteśmy 

tak przywiązani do tego PKS-u? Zwrócił uwagę, że mówi o komunikacji do Choroszczy 

jeszcze dodatkową trasą przez Barszczewo. Przypomina ponownie o przystanku w 

Barszczewie: dodatkowym we wsi. Natomiast odnośnie odpowiedzi na jego pytanie o 

infrastrukturę i jej wpływ na ekonomię: jego zdaniem powoduje rozwój, bogacenie, napływ 

inwestorów – tylko w  naszej gminie Skarbnik uważa inaczej. 

Radny Rafał Łada przypomniał, że miesiąc temu mieliśmy sytuację, że oczyszczalnia w 

Choroszczy nie przyjmowała ścieków z samochodów asenizacyjnych. Było to spowodowane 

tym, że w jednym z bloków oczyszczalni obumarł osad i odbierane były tylko ścieki 

dostarczane poprzez kanalizację grawitacyjną. Wozy asenizacyjne jeździły do Białegostoku 

gdzie cena jest 3-krotnie wyższa. Czy istnieje możliwość prawna by ścieki były przyjmowane 

tylko z Choroszczy na naszej oczyszczalni? Następnie zapytał: jak daleko posunięte są prace 

w Złotorii (w związku z tematem na Sesji) aby od ronda do szkoły i dalej w stronę wsi był 

chodnik? 

Radny Piotr Tymiński nawiązując do tematu odpadów komunalnych zaproponował aby 

ograniczyć przyjmowanie ścieków. Zapytał: jakie moce przerobowe ma nasza oczyszczalnia, 

czy przerobi wszystko, czy tez są ograniczenia? 

Radny Grzegorz Gereluk wracając do tematu budżetu obywatelskiego zaproponował by 

gmina przejęła na własność drogi leżące na terenie Spółdzielni Mieszkaniowej w Choroszczy 

i będzie można robić na jej terenie inwestycje gminne. Nie zgadza się z opinią Burmistrza: 

teren Spółdzielni nie jest typowym terenem prywatnym – to tereny ogólnodostępne. Poprosił 

by rozpatrzyć ten problem. 

Radny Robert Wardziński wyjaśnił, że progi na ul. Zastawie I położono na wniosek 

mieszkańców co argumentowano brakiem chodnika. Drugi wnioskowany próg (niżej) to 

kwestia rozpatrzenia przez komisję powiatową; na Zarząd Powiatu wniosek ten nie trafił, ale 

obiecuje, że sprawa ta będzie rozpatrzona. Sprawa chodnika w Złotorii: dziś Rada podejmie 

uchwałę o przeznaczeniu jakiejś kwoty pieniędzy o czym nie wie nikt w Powiecie. W 

czwartek była Sesja Powiatu i także nie było takiej wiedzy. Jeśli Powiat wprowadzi tą 
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inwestycję do swojego budżetu 30 października i zacznie robić projekt to nie wie jak ta 

inwestycja zostanie wykonana – chyba, że pogoda dopisze.  

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida przypomniał, że zapytanie w sprawie tej inwestycji było 

kilka miesięcy z Powiatowego Zarządu Dróg. 

Radny Robert Wardziński odnosząc się do wypowiedzi poinformował, że Zarząd zwrócił się 

w lutym do Gminy z zapytaniem: czy jest zainteresowana – Gmina Choroszcz odpowiedziała, 

że nie ma środków i nie jest zainteresowana, nie wskazała też kiedy to się zmieni. Przyznał, 

że nie wie jaka będzie długość tego chodnika – zostanie to ustalone na Zarządzie. Zapewnił, 

że będzie połączony chodnik: od ronda za szkołę. 

 

Ad. 7 – 

 Informację o przebiegu wykonania budżetu gminy za I-wsze półrocze 2014 r. 

przedstawiła, upoważniona przez Burmistrza, Skarbnik Gminy. 

 Joanna Kunikowska udzieliła wyjaśnień na podstawie sprawozdania Burmistrza 

Choroszczy (Zarządzenie Nr 315/2014 Burmistrza Choroszczy z dnia 08.08.2014 r. w sprawie 

informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2014r. ) mówiąc, że uchwalony plan 

dochodów na 2014 r. wynosił 35 950 894 zł, a wydatków – 36 301 644zł i został zmieniony 

Uchwałami Rady Miejskiej w Choroszczy , w wyniku których: 

 zwiększono plan dochodów: 

1.  o kwotę 959 657 zł z tytułu przyznanych dotacji celowych z przeznaczeniem na: 

 zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do 

produkcji rolnej – 119 880 zł, 

 wybory do Parlamentu Europejskiego – 28 503 zł 

 rozbudowę budynku OSP w Klepaczach – 100 000 zł 

 zakup sprzętu do OSP – 8 000 zł 

 budowę placu zabaw przy Szkole Podstawowej w Choroszczy – 115 450 zł 

 realizację zadań z zakresu wychowania przedszkolnego – 373 263 zł 

 realizację programu asystent rodziny i koordynator rodzinnej pieczy zastępczej – 18 026 

zł 

 zasiłki okresowe – 15 000 zł 

 wypłatę zasiłku energetycznego – 5 591 zł 

 wspieranie niektórych osób pobierających świadczenie pielęgnacyjne – 84 666 zł 

 wspieranie rodzin wielodzietnych – 2 078 zł 

 dożywianie – 17 800 zł 

 dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów – 71 

400 zł 

Zmian w planie wydatków dokonano zgodnie z dyspozycjami dysponentów przyznających 

dotacje. 

2. z tytułu przeszacowania dochodów – 177 037 zł: 
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 refundacja prac społecznie- użytecznych – 8 000 zł 

 refundacja robót publicznych – 22 000 zł 

 dywidenda – 130 000 zł 

 wpływ gwarancji ubezpieczeniowej – 12 300 zł 

 darowizna – 3 000 zł 

 zwrot nadpłat z poprzednich lat – 1 737 zł 

3. o 899 983 zł z tytułu pozyskania innych środków: 

 realizacja projektu „Lepiej w grupie niż w chałupie” – 3 882 zł 

  realizacja projektu Poznaję, rozumiem, wiem –349 557 zł 

 realizacja projektu „Jutro będzie lepiej” – 55 762 zł 

 refundacja Przydomowych oczyszczalni ścieków – 389 150 zł 

 wpłaty mieszkańców na dofinansowanie inwestycji – 62 327 zł 

 środki na usuwanie azbestu – 39 305 zł 

Zmniejszono plan dochodów o 201 033 zł: 

1. dochody z najmu OSP – 1 737 zł 

2. realizacja ustawy śmieciowej – 157 866 zł 

3. subwencja oświatowa – 41 430 zł 

Po wprowadzonych zmianach budżet wynosi: 

1) dochody: plan – 37 786 538 zł, wykonanie – 16 855 440,15 zł 

2) wydatki: plan – 38 954 107 zł, wykonanie – 15 536 672,88 zł. 

DOCHODY: 

- Leśnictwo: wpływ dochodów z obwodów łowieckich przewiduje się na II kwartał. 

-  Górnictwo i kopalnictwo: wpływy z opłaty eksploatacyjnej – wykonanie stanowi 61,99 % 

planu na 2014 r.; odsetki od nieterminowych wpłat nie były planowane. 

- Transport i łączność: częściowo wpłynęła dotacja na zimowe utrzymanie dróg – 31 000 zł; 

kwotę 18 405,83 zł stanowią opłaty za zajęcie pasa drogowego i są realizowane zgodnie z 

założeniami, natomiast 15,97 zł to odsetki za nieterminowe wpłaty oraz zwrot kosztów 

egzekucyjnych, refundacja z urzędu pracy płac pracownika – 2 347,31 zł; dochody z tytułu 

wycinki drzew i zakrzaczeń przy drogach – 3 796 zł. 

- Gospodarka mieszkaniowa: wpływy za użytkowanie wieczyste, w I półroczu zostały 

zrealizowane w 95,21 %. Dochody z tytułu użytkowania wieczystego gruntów dotyczą  

nieruchomości  będących w użytkowaniu wieczystym osób fizycznych i jednostek prawnych. 

Opłaty wnoszone są  w terminie do 31 marca . Kwota zaległości wynikająca z przesunięcia 

terminów płatności i opłat nie uiszczonych wynosi 15 218,37 zł. Część opłat została 

rozłożona na raty z terminem płatności do końca b.r.  Prowadzona jest egzekucja nie 

wniesionych opłat; - wpływy z różnych opłat – są to opłaty adiacenckie –i są zrealizowane w 

46,27 % wpływów planowanych. Wszczęto 2 nowe postępowania odnośnie ustalenia renty 

planistycznej. W I półroczu decyzją ostateczną zakończonych zostało 5 postępowań na kwotę 

67 889,90zł; dochody z najmu i dzierżawy: lokali użytkowych – 21 770,30 zł, dochody z 

najmu lokali mieszkalnych – 38 517 zł, dochody z tytułu dzierżawy gruntu – 20 258,71 zł, 

dochody z tytułu dzierżawy pomieszczeń pod ośrodki zdrowia – 4 559,34 zł, wpływy z usług 

– opłaty eksploatacyjne za wynajęte pomieszczenia wykonano w 35,09 %, odsetki – zostały 

naliczone i opłacone od nieterminowych opłat w/w należności, wpłynęła dywidenda od spółki 

w kwocie 130 000 zł, wynajem sali – 325 zł, wpływ gwarancji ubezpieczeniowej za Izbiszcze 
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– 12 299,98 zł, wpłynęły środki unijne jako refundacja zrealizowane inwestycji Remont 

świetlicy wiejskiej w Rogowie –    104 474 zł. 

W I półroczu 2014r. Gmina Choroszcz zorganizowała kolejny przetarg na sprzedaż 

nieruchomości gminnych tj. 15 działek o ogólnej wartości 1 060 278,00zł netto, położonych 

w obrębach: Klepacze - 2 działki, Izbiszcze - 1 działka, Choroszcz - 7 działek, Ruszczany - 3 

działki, Kościuki - 2 działki. Zbyto 2 nieruchomości: po jednej w Klepaczach i w Choroszczy 

na ogólną kwotę netto 131 157,-zł ( akty notarialne podpisano w II półroczu i dochody 

wpłyną w II półroczu). Ponadto opłacono podatek VAT od zbycia nieruchomości. Dokonano 

zamiany nieruchomości gminnej 505/9 w Klepaczach na nieruchomość 333 z przeznaczeniem 

na polepszenie warunków zagospodarowania nieruchomości sąsiedniej, na której znajduje się 

remiza strażacka. Na pozostałe nieruchomości przetarg zakończył się wynikiem negatywnym, 

ponieważ nikt nie przystąpił do przetargu. 

- Działalność usługowa: opłaty za wyrysy i wypisy działek są regulowane na bieżąco. 

- Administracja publiczna: wpłynęła nieplanowana kwota 31 zł z tytułu prowizji od 

informacji adresowej, wpłynęła darowizna – 3 000 zł, wypożyczenie samochodu – 423,81 zł, 

opłaty za ksero zrealizowano  - 214,58 zł, opłata za informacje publiczne 3,70 zł, zwrot z 

tytułu reklamacji – 42,93 zł, zwrot nadpłaty z roku poprzedniego – 1 039 zł, wpłaty za gazetę 

– 165 zł. 

- Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: dochody z tytułu wynajmu 

świetlic OSP są zrealizowane w 31,26 %, wpłynęły zwroty nadpłat za 2013 r.,  wpłynęła 

dotacja  w kwocie 14 848 zł na OSP. 

- Dochody od osób prawnych, fizycznych i innych jednostek nie posiadających 

osobowości prawnej: dochody ogółem zostały wykonane w 49,62 %. 

Zalegającym podatnikom podatku od nieruchomości i podatku rolnego wystawiono 

upomnienia  -1507 szt. na łączną kwotę – 545 590,70 zł oraz tytuły wykonawcze - 225 szt. na 

łączną kwotę – 44 618,63 zł. W I półroczu 2014 r. rozpatrzono 2 wnioski o umorzenie  

zaległości podatkowych. Wnioski zostały rozpatrzone pozytywnie. Umorzono podatek od 

nieruchomości na kwotę 334 zł.  Wpływy z tytułu zezwoleń na sprzedaż alkoholu 

zrealizowano w 90,93 %.  Dochody z opłaty z tytułu gospodarowania odpadami zostały 

zrealizowane w 65,39 % planu. Z tytułu gospodarowania odpadami  wystawiono 451 

upomnień na kwotę 19 952,50 zł. Ponadto  do wszystkich zalegających, których nr telefonów 

były dostępne wykonywano telefony przypominające o konieczności zapłacenia zaległości. 

Zaległości na dzień 30.06.2014 r. wynoszą  19 175,48 zł. 

- Różne rozliczenia: subwencja ogólna z budżetu państwa wpływa na bieżąco, pozostałe 

odsetki – jest to prowizja bankowa od posiadanych środków pieniężnych – wykonanie 

stanowi 89,78 % planu. 

- Oświata i wychowanie: dochody jednostek oświatowych zrealizowano w 66,05 % na kwotę 

231,17 zł. Kwotę 59,17 zł uzyskano z kapitalizacji odsetek, kwotę – 172 zł  uzyskano z 

pozostałych źródeł. Ponadto: wpłynęła dotacja na realizację placu zabaw przy Szkole 

Podstawowej w Choroszczy – 115 450 zł; środki na realizację projektu Lepiej w grupie niż w 

chałupie – 21 624,87 zł, środki na realizację projektu Indywidualizacja procesu nauczania w 

Gminie Choroszcz – 76 819,09 zł, środki na realizację projektu Poznaję, rozumiem, wiem – 

249 556,40 zł. 
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- Pomoc społeczna: są to dochody uzyskane z tytułu zwrotu zaliczek alimentacyjnych i 

funduszu alimentacyjnego – 6 249,80 zł, dochody z tytułu kapitalizacji odsetek – 23,18 zł 

oraz refundacja prac społecznie użytecznych – 6 544,30 zł. 

- Opieka społeczna: wpłynęło wyrównanie dotacji na realizację projektu Narwiański Internet 

równych szans – 9,84 zł. 

- Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: zwrot podatku VAT z tytułu 

zrealizowanych kanalizacji – 225 081 zł, wpłaty mieszkańców za przydomowe oczyszczalnie 

ścieków – 32 479,57 zł, zaległość na 30.06.2014 r. wynosi 20 631,43 zł, wpłaty mieszkańców 

na kanalizację – 72 000 zł;  refundacja kosztów z tytułu odstąpienia od projektu Odnawialna 

energia słoneczna… - 1 130 zł, wpłaty mieszkańców na projekt Odnawialna energia 

słoneczna… - 983 zł; uzyskano dochody w wysokości 26 891 zł z tytułu opłat 

środowiskowych z Urzędu Marszałkowskiego. Wpłynęła opłata produktowa – 1 312,87 zł. 

Zwrot podatku VAT z tytułu zrealizowanych wodociągów – 7 115 zł. 

- Kultura i ochrona dziedzictwa:  2 610,03 zł – wpłaty za wynajem sal w świetlicach 

wiejskich,  wpłata za zużytą energię – 522,61 zł. 

- Kultura fizyczna i sport: wynajem stadionu – 407 zł, opłaty za korzystanie z lodowiska i 

wypożyczenie łyżew – 6 014,67 zł. 

Dochody z tytułu dotacji w I półroczu 2014 r. spływały bez zakłóceń. 

WYDATKI: z planowanej na 2014 r. kwoty wydatków 38 954 107,00 zł w pierwszym 

półroczu wydano 15 536 672,88 zł co stanowi 40,45 % planu, z tego: 

1) wydatki bieżące: plan – 29 037 083,00 zł, wykonanie – 15 013 178,73 zł. 

2) wydatki majątkowe: plan – 9 917 024,00 zł, wykonanie – 523 494,15 zł. 

- Rolnictwo i łowiectwo: środki pieniężne przekazano Podlaskiej Izbie Rolniczej – 2 % 

udziału we wpływach podatku rolnego, środki wydano także na wypłatę rolnikom zwrotu 

podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji 

rolnej. 

- Transport i łączność: w I półroczu 2014 r. wydano 444 274,75 zł, co stanowi 42,47 % 

planu, na dopłatę do komunikacji zbiorowej: dopłata do kursowania linii 103 oraz 107 

autobusowej komunikacji miejskiej –    383 797 zł; dopłata do kursowania autobusów PKS na 

trasie Białystok – Kruszewo 7.606,66 zł; przewóz regularny osób na trasie Choroszcz – Pańki 

– Kruszewo – 52 871,09 zł. W I półroczu wydano 57 117,42 zł na zimowe utrzymanie dróg 

powiatowych, z tego z  dotacji – 45 776,34 zł. W I półroczu wydatki bieżące zrealizowano w 

45,27 % - środki finansowe stanowią m. in. koszt utrzymania pracowników zajmujących się 

drogami. Ponadto wykonano naprawy: profilowanie dróg żwirowych i gruntowych na terenie 

miasta i gminy Choroszcz  -  38 855,00 zł, zimowe  utrzymanie  dróg  gminnych na terenie 

miasta i gminy Choroszcz  -  95 062,67  zł, naprawa nawierzchni asfaltowej dróg gminnych 

na terenie miasta i gminy Choroszcz (masa mineralno-asfaltowa w workach)  - 9 291,42 zł, 

zakup destruktu betonowego na podsypanie dróg gminnych gruntowych – 23 690,59 zł. 

Bieżące utrzymanie dróg gminnych – 175 610,83 zł. 

W ramach funduszy sołeckich wykonano: sołectwo Pańki – za kwotę 1 403,68 zł zakupiono i 

ustawiono tablice informacyjne, sołectwo Śliwno – za kwotę 6 736,69 zł wymieniono i 

zamontowano nowe przepusty pod drogami, sołectwo Babino – za kwotę 5 421,84 zł 
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naprawiono żwirem drogi na działkach o nr 135 i 137, sołectwo Porosły–Kolonia – za kwotę 

9 153,00 zł wykonano utwardzenia drogi za pomocą warstwy kruszywa naturalnego 

doziarnionego kruszywem frakcji 16 – 31, sołectwo Mińce za kwotę 6 484,56 zł dokonano 

naprawy drogi Mińce – Kolonia Mińce, sołectwo Sienkiewicze za kwotę 6 642,00 zł 

naprawiono żwirem drogę na działce o nr 72. 

Ze środków inwestycyjnych: przebudowa drogi gminnej w Żółtkach – 4 492 zł - zapłata za 

aktualizacje dokumentacji; budowa chodnika między ul. Lipową i Akacjową w Choroszczy – 

9 455, 59 zł - długość ok. 67 m,  szerokość 1,5m, tj. 95,57 m
2
; projekt drogi gminnej w 

Ruszczanach – 4 600,91 zł; pozostałe środki finansowe zostaną wydane w II półroczu. 

- Turystyka: opłacono znakowanie szlaku rowerowego. Z wydatków majątkowych 

wypłacono dotację na realizację Budowy parkingu samochodowego w Śliwnie. 

- Gospodarka mieszkaniowa:  środki pieniężne wydane były zgodnie z planem na 

działalność bieżącą: utrzymanie pracowników administracyjnych prowadzących sprawy 

gospodarki mieszkaniowej i komunalnej pracownikom brygady remontowej oraz utrzymanie 

samochodów i wydatki eksploatacyjne budynków przy ul. Mickiewicza. Ponadto dokonano 

zakupów: wiertarka – 325,95 zł, kosiarka – 849 zł; z wydatków bieżących zrealizowane 

zostały wypisy i wyrysy, szacunki nieruchomości, ogłoszenia o przetargach na sprzedaż 

nieruchomości oraz opłaty za znaki sądowe; środki inwestycyjne wykorzystano w 13,35 % na 

wykup gruntów pod drogi gminne. Pozostałe wydatki będą dokonywane w II półroczu. 

Wydatki bieżące zrealizowano w 55,11 % i środki te przeznaczono na bieżące utrzymanie 

obiektów komunalnych. Ponadto dokonano wymiany instalacji elektrycznej w budynku  przy 

Rynku 11 Listopada 11 w lok nr 2 – 1 296 zł. 

W ramach funduszy sołeckich wykonano: sołectwo Pańki – zakup firanek do świetlicy – 

912,50 zł; sołectwo Łyski – zakup krzeseł i stołów do świetlicy – 6 392,17 zł; sołectwo 

Kruszewo – zakup gry piłkarzyki do świetlicy – 404 zł; sołectwo Rogowo – zakup naczyń do 

świetlicy – 7 496,08 zł; sołectwo Oliszki – utrzymanie terenów zielonych obok świetlicy – 

332,64 zł; sołectwo Rogówek – zakup mebli do świetlicy – 4 000 zł; z wydatków 

inwestycyjnych rozpoczęto realizację modernizacji budynku przy ul. Sienkiewicza 29 w 

Choroszczy  - wykonano roboty elektryczne – okablowanie, osprzęt i oprawy oraz zakupiono 

farby. Pozostałe wydatki będą realizowane w II półroczu. 

- Działalność usługowa: w I półroczu 2014 r. została opłacona kwota 4 500 zł za III etap 

mpzp. Koszty związane z poborem podatków lokalnych: prowizja inkasencka, druki, papier, 

tonery, usługi pocztowe, opłaty komornicze. 

- Administracja publiczna: planowane środki pieniężne wydano na wynagrodzenia i 

pochodne od wynagrodzeń pracownikom wykonującym zadania zlecone w zakresie 

administracji rządowej; wydatki wykorzystano zgodnie z planem na wypłatę diet radnym i 

sołtysom biorącym udział w sesji oraz na wydatki rzeczowe związane z przeprowadzeniem 

sesji i komisji; planowane środki pieniężne wydano w 49,07 % zgodnie z założeniami na 

płace i pochodne oraz wydatki związane z utrzymaniem administracji samorządowej. Ponadto 

zakupiono: płytę na meble do księgowości – 1 850,01 zł – meble zostały wykonane przez 

pracowników brygady remontowej, wykładzinę do archiwum – 720,37 zł, regały do 

archiwum – 3 712,14 zł, ziemię, materiały na tereny zielone przed urzędem – 695,86 zł 

- odkurzacz – 1 177,34 zł. Wydatki na promocję w I półroczu 2014 r. zrealizowano  w 66,59 

%: 
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1. Promocja z Miniboardmedia – 2 952,00 zł 

2. Promocja w magazynie branżowym Samorządy 2014 – Najlepsze do mieszkania i 

prowadzenia biznesu – 2 460,00 zł 

3. Ogłoszenia i usługi reklamowe – 4 345,00 zł 

4. Promocja na podstawie porozumienia z Grodnem – 876,82 zł 

5. Książka Powstanie 1863. Podlaskie epizody – 1 000,00 zł 

6. Książka Świątynie Białegostoku i okolic – 750,02 zł 

7. Książka Parafia Rzymskokatolicka w Choroszczy po 555 latach. Album Jubileuszowy – 

20 000,00 zł 

8. Ulotka Kładka Śliwno – Waniewo – 861,00 zł 

9. Udział w Jarmarku Tradycyjnie Zdrowej Żywności w Kiermusach – 50,00 zł 

Planowane wydatki zrealizowano w 13,59 % i wydano głównie na: ubezpieczenie – 14 900 zł, 

składka członkowska NAREW – 8 493,60 zł, składka członkowska PROT – 4 000 zł, składka 

członkowska ZGWWP – 3 623,25 zł, podatek od nieruchomości – 1 225 zł, podatek leśny – 

123 zł, podatek od środków transportowych – 2110 zł, koszty postępowania sądowego – 

313,65 zł. 

- Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz 

sądownictwa: w ramach dotacji opłacono wynagrodzenia pracowników; przeprowadzono 

wybory do Parlamentu Europejskiego. 

- Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa: wypłacono środki na dodatkowe 

patrole w Gminie Choroszcz. Planowane wydatki bieżące zrealizowano w 43,96 % i wydano 

je na działalność bieżącą jednostek OSP oraz na niezbędne zakupy. Z wydatków 

inwestycyjnych wykonano dokumentację przebudowy budynku OSP w Klepaczach – 18 081 

zł. 

- Obsługa długu publicznego: środki pieniężne wydawane są zgodnie z założeniami na 

spłatę odsetek od  zaciągniętych pożyczek i kredytów.  

- Oświata i wychowanie: wydatki na utrzymanie oświaty zrealizowano w 52,56 %. Środki 

pieniężne zostały wykorzystane przede wszystkim na wynagrodzenia i pochodne od 

wynagrodzeń, bieżące utrzymanie szkoły, zakup pomocy naukowych i materiałów 

kancelaryjnych. Ponadto przeprowadzono częściowe remonty i dokonano ważniejszych 

zakupów. 

- Ochrona zdrowia: w I półroczu  wydano 6 400 zł na prowadzenie punktu konsultacyjnego 

uzależnień w Choroszczy, wydatkowano środki w wysokości 49,87 % planu. 

- Pomoc społeczna: na świadczenia rodzinne wydano ogółem 1 643 114,30 zł, z tego: zasiłki 

rodzinne, zasiłki pielęgnacyjne, świadczenia pielęgnacyjne– 1 413 173,28zł; wypłata 

świadczeń z funduszu alimentacyjnego – 141 070 zł; składki społeczne dla osób 

otrzymujących świadczenia pielęgnacyjne – 41 013,32zł; koszty obsługi zadania – 47 857,70 

zł. Tytułem świadczeń na ubezpieczenia zdrowotne w I półroczu 2014 r. wydatkowano: - 

15 095,60 zł na rzecz osób otrzymujących świadczenia zasiłku stałego z pomocy społecznej; 

4 226,40 zł na rzecz osób otrzymujących świadczenia pielęgnacyjne z tytułu opieki nad osobą 

niepełnosprawną. Z otrzymanej dotacji wykorzystano kwotę 131 546,64 zł na zasiłki 

okresowe, z których skorzystało 116 rodzin. Udzielono w tym zakresie 429 świadczeń. Ze 

środków własnych: na zasiłki celowe jednorazowe wydatkowano kwotę 23 690,91 zł, kwota 

170 041,59 zł stanowi opłatę za pobyt 16 osób umieszczonych w domach pomocy społecznej 

z uwagi na brak możliwości zapewnienia całodobowej opieki     w środowisku lokalnym, 

opłacono pogrzeb – 3 286,44 zł. W I półroczu wypłacono 419 dodatków mieszkaniowych 
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oraz 8 dodatków energetycznych. Wykorzystano ogółem kwotę 175 680 zł wypłacając 77 

osobom zasiłki stałe udzielając 414 świadczeń.  Planowaną dotację przeznaczono na 

zorganizowanie opieki pielęgnacyjnej, socjalnej i medycznej osobom w podeszłym wieku, 

chorym i niepełnosprawnym na terenie gminy Choroszcz, przekazano 50 % Caritas 

Archidiecezji Białostockiej – zgodnie z zawartą umową. Programem dożywiania objęto 320 

osoby, w tym 196 dzieci z różnych szkół z terenu miasta i gminy. Ponadto 43 rodziny 

skorzystało z pomocy celowej z przeznaczeniem na dożywianie. Całość zadania z dotacji jest 

realizowana w ramach rządowego programu „ Pomoc Państwa w zakresie dożywiania”. 

Kwotę 46 800 zł wypłacono jako dodatki do świadczeń pielęgnacyjnych. Z dodatków 

skorzystało 39 osób, kwotę 4 360 zł wypłacono jako wynagrodzenie osobom bezrobotnym 

pracującym w ramach prac społecznie użytecznych, opłacono pobyt 2 dzieci w Domach 

Dziecka – 3 990,44 zł. 

- Opieka społeczna:  realizacja projektu Narwiański Internet równych szans. 

- Edukacyjna opieka wychowawcza: w prowadzonych przez szkoły świetlicach środki 

zostały wykorzystane w 65,83 %. Środki wykorzystano głównie na płace i pochodne od płac. 

Środki w rozdziale „Pomoc materialna dla uczniów” wykorzystano na stypendia naukowe i 

socjalne. Ze stypendiów naukowych korzystało (od stycznia  do sierpnia) 2 uczniów,  którym 

wypłacono łącznie 2 400 zł, natomiast stypendia socjalne wypłacone zostały w wysokości 79 

154,61 zł 156 uczniom, z czego - 63 362,98 -  środki z dotacji, pozostała  kwota - 15 790,93 

to środki własne gminy.  

- Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: z wydatków inwestycyjnych 

zrealizowano kanalizację w osiedlu Wichrowe Wzgórza w Choroszczy – 388,19 zł – kopie 

map. Wydatki z tytułu gospodarowania odpadami, w tym wywóz odpadów – 230 062,13 zł. 

Na oczyszczanie miasta i wsi wydano ogółem 17 071,50 zł. Opłacono naprawy kosiarek, 

narzędzia, paliwo do kosiarek. Ponadto urządzono rabaty na Placu Brodowicza i Rynku 11 

Listopada – 3 405,36 zł. Rozpoczęto realizację projektu Odnawialna energia słoneczna. Z 

planowanych wydatków bieżących wydano 18,49 % planowanych środków, w tym: warsztaty 

ekologiczne NATURA-my – 1 225,78 zł, utylizacja padłych zwierząt – 5 319,90 zł, odbiór 

nieczystości – 251,97 zł. 

- Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego: środki pieniężne wydano na opłatę energii 

elektrycznej w świetlicach wiejskich. Dotacje na dofinansowanie działalności instytucji 

kultury i biblioteki były przekazywane systematycznie. Z wydatków inwestycyjnych 

zrealizowano fs: ogrodzenie działki w Czaplinie – 4 766,49 zł, wiata w Zaczerlanach – 6 755 

zł. Planowane wydatki bieżące zrealizowano 49,77 % i wydano na: 

 planowane wydatki bieżące wydano na: 

1. Organizację imprez: 

- Dni Choroszczy – 16 986,95 zł 

- Spotkania mikołajkowe – 147,00 zł 

- Dzień Kobiet – 357,65 zł 

- Dzień Dziecka – 2 637,94 zł 

- Koncert autorski w Konowałach – 1 000,00 zł 

- Obchody rocznicy wybuchu Powstania Styczniowego – 376,00 zł 

- Konwent Metropolitalny – 2 932,00 zł 

- Festyn Lato z Kumoszkami w Łyskach – 1 548,53 zł 

- Ferie zimowe dla dzieci – 1 150,00 zł 

- Gazeta w Choroszczy – 1 476,00 zł 

- Obchody Dnia Żołnierza – 60,00 zł 
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2. Organizację konkursów: 

- Życie i czyny Marszałka J. Piłsudskiego – 500,00 zł 

- Konkurs dla przedszkolaków o Janie Pawle II – 599,99 zł 

- Konkurs Słowem Malowane – 282,20 zł 

- Konkurs matematyczny „Mistrzowie Matematyki” – 296,44 zł 

- Konkurs języka angielskiego – 400,00 zł 

- Konkurs Gmina dla młodzieży – 499,28 zł 

- Konkurs Kim Jesteśmy – 657,21 zł 

- Konkurs Jezus Żyje w Kruszewie – 482,76 zł 

- Konkurs Wiedzy Regionalnej „Choroszcz – Nasza Mała Ojczyzna” – 986,64 zł 

3. Warsztaty ekologiczne „Dzień Regionalny” w Kruszewie –1 999,69 zł 

4. Chór Miejski w Choroszczy – 1 918,02 zł 

5. Wyposażenie świetlicy w Barszczewie – 400,00 zł 

6. Wyposażenie świetlicy w Klepaczach – 349,00 zł 

7. Współpraca z Grodnem – 2 848,00 zł 

- Kultura fizyczna i sport: na utrzymanie obiektów sportowych wydatki zrealizowano 

głównie na płace, nawożenie, koszenie, nawodnienie, pielęgnacja boisk, naprawy na 

boiskach. W ramach f. sołeckiego koszono boiska w Klepaczach, Izbiszczach, Łyskach, 

Konowałach, Żółtkach oraz rozpoczęto prace na boisku w Barszczewie. 

W pierwszym półroczu spłacono 803 724,64 zł kredytów długoterminowych, 151 200 zł 

pożyczek, 104 474 zł pożyczki na wyprzedzające finansowanie inwestycji.  

 

W dyskusji udział wzięli: 

Radna Beata Jeżerys przypomniała o swojej prośbie zgłoszonej na posiedzeniu Komisji o 

podanie kwoty wynagrodzeń (poza szkolnictwem). 

 

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska poinformowała, że kwota wynagrodzeń w Urzędzie 

Miejskim w Choroszczy wynosi: 3 384 484 zł (plan), M-G OPS 473 273 zł, wykonanie w UM 

Choroszcz : 2 352 972 zł (niezapłacone ZUS i podatek). 

Radna Beata Jeżerys podsumowując uzyskane informacje stwierdziła, że rozumie niski 

poziom wydatków majątkowych, ale struktura budżetu budzi wiele wątpliwości, ma tu tez na 

myśli plan budżetu. Gro to wydatki na kolektory, z czego dużą część stanowią wpłaty 

mieszkańców i unijne. Jej zdaniem potrzebujemy reform lub pomysłów jak te dochody 

zwiększyć, a zmniejszyć wydatki bieżące,  ponieważ środki na inwestycje są za małe 

natomiast oczekiwania duże.  

Skarbnik Gminy Joanna Kunikowska odpowiedziała, że kolektory to wydatek 1 903 047 zł 

(wpłaty mieszkańców i zwrot VAT z Urzędu Skarbowego), 1 040 tys zł to wpłaty od 

mieszkańców, a 383 380 zł  to środki własne z budżetu gminy. 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

poprosił o przyjęcie w drodze głosowania przedstawionej informacji o przebiegu wykonania 

budżetu gminy za I-wsze półrocze 2014 r. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem informacji – 12 głosów, 
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- przeciw przyjęciu informacji –  2 głosy, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedstawioną informację. 

 

Obecnych 14 radnych, nieobecny chwilowo Rafał Łada. 

 

Ad. 8 – 

Propozycję zmian w budżecie gminy na 2014 rok przedstawił Burmistrz Choroszczy. 

Jerzy Ułanowicz powiedział, że proponuje dokonać następujących zmian w planie: 

1. dokonać zmian w planie dochodów: 

1) zmniejszyć plan dochodów o 3 570 142 zł: 

- opłaty adiacenckie – 80 670 zł 

- sprzedaż mienia – 52 000 zł 

- wpływy z usług w budynkach komunalnych – 41 200 zł 

- wypisy i wyrysy – 3 192 zł 

- projekt Wdrażanie elektronicznych usług- 323 266 zł 

- wynajmy sal w OSP – 2 168 zł 

- wpływy z podatków – 289 740 zł 

- wynajmy w oświacie- 7 038 zł 

- projekt Narwiański Internet – 13 082 zł 

- środki na inwestycje – 66 627 zł 

- vat od Odnawialnej energii – 93 337 zł 

- projekt Odnawialna energia słoneczna… - 2 591 464 zł 

- vat od kanalizacji – 6 358 zł 

- 2) Zwiększa się plan dochodów o 445 013 zł: 

- wpływ opłaty eksploatacyjnej – 840 zł 

- opłaty lokalne- 300 zł 

- zajęcie pasa drogowego – 5 419 zł 

- odsetki od nieterminowych wpłat opłat za zajęcie pasa drogowego – 147 zł 

- wpłaty za wycięte drzewa- 6 515 zł 

- dochody z najmu lokali komunalnych – 18 600 zł 

- wynajem sali i opłaty pozostałe – 693 zł 

- dochody z lat ubiegłych – 200 zł 

- dochody z tytułu informacji adresowych – 37 zł 

- opłaty za ksero i refundacja prac interwencyjnych w administracji – 2 624 zł 

- wpływy z podatków – 395 035 zł 

- refundacja f. sołeckiego za 2013 r. – 13 634 zł 

- wpływ z wyodrębnionych rachunków oświaty – 109 zł 

- wpływy z opłat w świetlicach - 860 zł 

2. dokonać zmian w planie wydatków: 

1) zmniejszyć plan wydatków o 677 137 zł: 

– komunikacja – 70 000 zł 

- wydatki bieżące dróg – 102 540 zł 

- wynagrodzenia agencyjno – prowizyjne – 20 000 zł 

- wydatki bieżące administracji – 60 749 zł 
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- projekt Wdrażanie elektronicznych usług – 323 266 zł 

- obsługa długu – 50 000 zł 

- projekt Narwiański Internet – 7 952 zł 

- projekt Odnawialna energia słoneczna… - 24 630 zł 

- zakup energii do świetlic- 18 000 zł 

2) zwiększyć plan wydatków o 323 894 zł: 

- pomoc finansową Powiatowi - 75 000 zł, w tym: 

a. na wykonanie chodnika w pasie drogi powiatowej nr 1380B w miejscowości Złotoria na 

odcinku od 

ronda do szkoły podstawowej do kwoty 25 000 zł, 

b. na naprawę studzienek kanalizacji deszczowej w drogach powiatowych w mieście 

Choroszcz - do 

kwoty 50 000 zł 

- inwestycje drogowe – 27 540 zł, w tym: 

a. droga w Ruszczanach – 15 600 zł 

b. przebudowa drogi gminnej w Żółtkach – 4 650 zł 

c. kanał deszczowy w Alei Niepodległości – 7 290 zł 

- utrzymanie brygady remontowej i pracowników robót publicznych – 52 000 zł 

- wykup gruntów – 38 720 zł 

- Modernizacja świetlicy w Łyskach – 3 350 zł 

- instalacja cwu w budynku urzędu – 7 690 zł 

- dofinansowanie przedszkoli spoza gminy Choroszcz – 103 000 zł 

- gospodarkę ściekową – 5 314 zł 

- dotacja dla SGGN – 11 280 zł 

Dokonać przesunięcia w ramach f. sołeckiego: 

1. Ruszczany w rozdz. 92114 na kwotę 6 935 zł, 

2. z rozdz. 92114 do rozdz. 90015 w ramach f. sołeckiego Oliszek na kwotę 2 093 zł, 

3. Majątku Rogowo z rozdz. 60016 do rozdz.75412 na kwotę 540 zł 

4. 4 579 zł - Łyski z rozdz. 92601§ 6050 – do rozdz. 70095 § 6050. 

Przesunąć środki w kwocie 2 900 zł z inwestycji Kanalizacja w Wichrowych Wzgórzach na 

inwestycję Kanalizacja w ul. Kościuszki w Choroszczy. 

 

Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii odnośnie 

przedstawionych propozycji: 

Aleksander Werpachowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

przekazał, że Komisja głosami 6 za, 1 wstrzymujący się przyjęła propozycje.  

Józef Waczyński – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja 6 za przyjęła propozycję zmian w budżecie. 

Radna Beata Jeżerys poruszyła temat dochodów z czynszów  komunalnych: z czego wynika 

zmniejszenie dochodów w tym punkcie o 40 tys zł?    

Skarbnik Joanna Kunikowska wyjaśniła, że wynikło to na skutek wypowiedzenia, w trakcie 

roku, umowy przez użytkownika – stąd zmniejszone dochody. 
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Radna Beata Jeżerys zapytała o opłaty adiacenckie: zauważyła, że co roku mamy problem i 

zmniejszmy dochody z tego bo i tak one nie wpływają – może przyszłościowo warto by było 

je uchwalać w mniejszych stawkach żeby te opłaty wpływały jednak do budżetu. 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że szacunkowe wpływy robione są na podstawie ilości 

decyzji, ale opłaty w takiej ilości nie wpływają (ludzie się odwołują, sprawy się przeciągają 

na następny rok). Na początku roku jest to kwota szacunkowa, na podstawie roku 

poprzedniego.  Zwrócił następnie uwagę, że stawki opłaty adiacenckiej ustalane są przez 

Radę więc nie może tego zmienić.  

Radna Beata Jeżerys poruszyła następujące kwestie: 

1) dotacji dla Powiatu: czy Powiat zdąża z inwestycją i rozliczeniem (studzienki może 

tak) do końca roku? 

2) świetlicy w Klepaczach i 100 tys zł zapisanych w budżecie: miały na ten cel być 

środki zewnętrzne, ter4az Burmistrz mówi, ze wystarczy ich tylko na stan surowy – 

skąd więc środki na wykończenie tej inwestycji w przyszłości?. Zastanawia się o co 

taka duża świetlica?      

Burmistrz Jerzy Ułanowicz wyjaśnił, że koszty remontu wyszły z przetargu, ale praktycznie 

są zgodne z kosztorysem. Jeśli chodzi o wykończenie to zebranie wiejskie postanowiło 

przeznaczyć środki z funduszu sołeckiego na ten cel. 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida dodał, że skoro zdobyli 210 tys zł środków to zdobędą 

następne na wykończenie świetlicy. 

 Skarbnik Joanna Kunikowska wypowiedziała się odnośnie dotacji dla Powiatu: gmina 

przekazuje środki na podstawie otrzymanych faktur, to Powiat ma rozliczyć tą dotację. Jeśli 

inwestycja rozpocznie się w tym roku i nie zostanie zakończona to my nie wydamy tych 

pieniędzy i zostaną wolne środki, które wchodzą do budżetu roku następnego.  

Radny Ireneusz Jabłoński przypomniał, że pytał o środki z NFOŚ na oczyszczalnie: gdzie one 

zostały zapisane jako „przeniesione”? 

Skarbnik Joanna Kunikowska zwróciła uwagę, że jeszcze nie zakończył się rok budżetowy.  

Radny Robert Wardziński odniósł się do inwestycji drogi Krupniki – Porosły: dokumentacja 

została przygotowana (projekt) tylko nie jest uzgodniona. Jak gmina zrobi kanalizację – 

projekt zostanie złożony. 

Przewodniczący Rady Piotr Dojlida wtrącił informację, że nie ma tej dokumentacji – były 

rozmowy z dyr. Jędrzejewskim i starostą, a termin składania wniosków do schetynówek mija 

30 września.  

Radna Beata Jeżerys zwróciła uwagę, że wspomniana, potrzebna, kanalizacja sanitarna, którą 

robi gmina - też nie jest uzgodniona i jest to wina Burmistrza bo są to niuanse wynikające z 

uzgodnień z prywatnymi właścicielami gruntów. Jej zdaniem nie należy zwalać winy z 

samorządu na samorząd bo obie dokumentacje nie są do końca dopracowane. Z tych 

względów droga nie może być zgłoszona do schetynówki. 

Radny Rafał Łada uważa, że trzeba się „pochylić” nad tą drogą bo żeby dostała ona więcej 

punktów proponuje zastosować  rozwiązanie przyjęte przez gminę Juchnowiec, która 

przeprojektowała fragment drogi ze skrzyżowaniem z ruchem okrężnym. W przypadku drogi 
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Porosły-Krupniki-Sz. Kruszewska jest to trudne skrzyżowanie więc zastosowanie ruchu 

okrężnego będzie spowalniaczem i będzie więcej punktów. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w budzęcie na 2014 rok. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych, nieobecna chwilowo Beata Jeżerys. 

(uchwała Nr XXVI/249/2014 stanowi załącznik do protokołu, strona 36 ) 

 

Ad. 9 – 

Przechodząc do omówienia punktu dotyczącego zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej, Skarbnik Joanna Kunikowska wyjaśniła, że naniesiono poprawki uwzględnione 

w budżecie; zwiększył się deficyt o kwotę 2 771 886 zł, który ma być spłacony dochodami ze 

środków unijnych . Dodała, że nie wprowadza się żadnych przedsięwzięć.  

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Choroszcz na lata 2014 – 2017 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2014 

– 2022. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

Obecnych 14 radnych, nieobecna chwilowo Beata Jeżerys. 

(uchwała Nr XXVI/250/2014 stanowi załącznik do protokołu, strona 37 ) 

 

Ad. 10 – 
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 Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie propozycji uchwały w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu w 2014 r. 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz poinformował, że w uchwale Nr XXIV/224/2014 Rady Miejskiej 

w Choroszczy z dnia 28.03.2014 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu w 2014 r. proponuje aby § 1 otrzymuje następujące brzmienie:  

§ 1. Gmina Choroszcz zobowiązuje się udzielić pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu: 

1) na przygotowanie dokumentacji geodezyjnej, regulację stanu prawnego gruntów zajętych 

pod drogę powiatową w Kruszewie do kwoty 10 000 zł, 2) na przygotowanie dokumentacji 

projektowej na przebudowę drogi powiatowej w granicach wsi Kościuki do kwoty 25 000 zł, 

3) na wykonanie chodnika w pasie drogi powiatowej nr 1380B w miejscowości Złotoria na 

odcinku od ronda do szkoły podstawowej do kwoty 25 000 zł, 4) na naprawę studzienek 

kanalizacji deszczowej w drogach powiatowych w mieście Choroszcz - do kwoty 50 000 zł. 

 

 

Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii odnośnie 

przedstawionych propozycji: 

Aleksander Werpachowski – Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

przekazał, że Komisja głosami 6 za, 1 wstrzymujący się przyjęła propozycje.  

Józef Waczyński – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja 6 za przyjęła propozycję zmian w budżecie. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  

odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Białostockiemu w 2014 r. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

Obecnych 14 radnych, nieobecna chwilowo Piotr Sokół. 

(uchwała Nr XXVI/251/2014 stanowi załącznik do protokołu, strona 38 ) 

 

 

Ad. 11 – 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz na wstępie wyjaśnił, że temat projektu uchwały dotyczy 

przydomowych oczyszczalni ścieków. Przypomniał, że mieliśmy w mpzp możliwość 

instalowania oczyszczalni przydomowych, ale na skutek interpretacji Powiatu, który 

przyjmuje zgłoszenia, tereny budowlane na terenie naszej gminy zostały z tego wyłączone. 

Oczyszczalnie przydomowe można było tylko budować na terenach przeznaczonych od 

zabudowę zagrodową. Dlatego dzisiejsza propozycja dotyczy dostosowania tego, aby 
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oczyszczalnie można było budować na terenach budowlanych. Będą wyjątki, które omówi 

projektant  i zostanie to szczegółowo ujęte w mpzp. Przypomniał, że były założenia, że będą 

duże pieniądze na kanalizację; mobilizowano gminy aby zakładały specjalne aglomeracje do 

budowy kanalizacji – w tej chwili wszystkie gminy muszą te aglomeracje redukować 

praktycznie do obszarów gdzie jest ta kanalizacja ponieważ w 2015 r. następuje rozliczenie i 

według zobowiązań (porozumień) podpisanych z Brukselą: skanalizowanie w aglomeracji 

musi wynosić 95%. Nikt tego, w skali kraju, nie jest w stanie wykonać. Dotąd mieliśmy 

aglomerację białostocką – zostaną w niej tylko Klepacze i Porosły. Natomiast z aglomeracji 

Choroszczy, która obejmowała większość gminy, zostanie tylko część Choroszczy i Żółtki. 

Możliwości budowy oczyszczalni przydomowych będą bardzo istotne ponieważ tam gdzie nie 

ma możliwości położenia sieci – będzie można budować przydomowe oczyszczalnie ścieków. 

Głos zabrał projektant (m.in. inżynier sanitarny), który omówił założenia zmian w mpzp 

proponowane na dzisiejszej Sesji.  

Marek Fiedoruk wyjaśnił, że zmiany w mpzp wynikają zarówno z zapisów studium 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz jak i uchwały intencyjnej. Ograniczenia 

w tym zakresie dotyczą obszarów chronionych istniejących na terenie gminy: Narwiańskiego 

Parku Narodowego, obszarów Natura 2000, otuliny NPN i głównego zbiornika wód 

podziemnych. Obowiązują tu obostrzone wymagania w zakresie ochrony i możliwości 

odprowadzania wód i zanieczyszczeń do ziemi i wprowadzania zanieczyszczeń do 

środowiska. Występowali m.in. do Rejonowej Dyrekcji Ochrony Środowiska , Sanepid-u i 

wszystkich innych instytucji wymaganych w ustawie o zagospodarowaniu przestrzennym o 

wydanie warunków do opracowania takiego planu. Łącznie z planem została opracowana 

prognoza oddziaływania zmian w planie na środowisko gdzie zostały omówione wszystkie 

aspekty odziaływania planu na środowisko, na życie mieszkańców i warunki przyrodnicze. 

Do planu został opracowany załącznik graficzny (mapa), na której pokazano granice 

wszystkich obszarów chronionych (na podstawie innych dokumentów). W zakresie 

kanalizacji sanitarnej na terenie gminy obowiązują 3 systemy:  

1) na terenach przyległych do Białegostoku ścieki są wprowadzane do kanalizacji 

sanitarnej miasta, 

2) kanalizacja gminna gminy Choroszcz, z której ścieki odprowadzane są do 

oczyszczalni gminnej, 

3) indywidualne oczyszczalnie ścieków lub małe oczyszczalnie ścieków i zbiorniki 

bezodpływowe. 

Najlepszym rozwiązaniem jest oczywiście kanalizacja zbiorcza, ponieważ ścieki oczyszczane 

są tam w największym stopniu i do środowiska trafiają najbardziej oczyszczone. Wskazał, że 

w ustawie jest zapis, że można nie odprowadzać ścieków do oczyszczalni centralnych wtedy, 

kiedy jest to technicznie i ekonomicznie uzasadnione. W przypadku gminy Choroszcz 

przesłanki te są spełnione i dlatego można było opracować mpzp w zaproponowany sposób 

dopuszczając rozwiązanie indywidualne i zbiorniki bezodpływowe. Następnie omówił 

szczegółowe zapisy projektu uchwały.  
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Radna Beata Jeżerys stwierdziła, że projekt uchwały jest przejrzysty i spójny. Jej zdaniem 

tego typu uchwała jest potrzebna, aczkolwiek w tym przypadku spóźniona. Uwagi jakie ma 

dotyczą m.in. granic aglomeracji: wrysowane są te obowiązujące na dzień dzisiejszy, czy 

więc podjęcie tej uchwały dzisiaj w takim kształcie będzie prawidłowe od względem 

aktualności tych danych? 

Marek Fiedoruk wyjaśnił, że granice aglomeracji są jedynie materiałem informacyjnym; czy 

przy zmianie granic aglomeracji będzie potrzebna uchwała Rady – to już pytanie do 

prawników, ale jest różnie interpretowane w praktyce.  

Radna Beata Jeżerys zaproponowała zastosowanie zapisu konkretnych standardów tych 

oczyszczalni przydomowych, które mogłoby być montowane na terenie gminy. 

Marek Fiedoruk wyjaśnił, że w mpzp nie można „wychodzić” dalej niż obowiązujące prawo i 

nie możemy dlatego usuwać rozwiązań, które prawo dyktuje. Starał się te sprawy 

uszczegółowić w możliwy prawnie sposób. Uspokoił, że przydomowe oczyszczalnie jako 

urządzenia muszą mieć producenta i posiadać atest – więc już na stracie został nałożony 

obowiązek zakupienia urządzenia atestowanego i zainstalowanie go zgodnie z wytycznymi i 

projektem budowlanym. Wprowadził w mpzp zapis o obowiązku zastosowania oczyszczania 

dwuetapowego – z założenia jako drugi etap oczyszczania w formie oczyszczalni biologicznej 

w gruncie.  

Radny Rafał Łada przypomniał, że na posiedzeniu Komisji mieli duży dylemat ze 

stwierdzeniem wpisanym w projekcie uchwały: „dwustopniowe oczyszczalnie”, ale chyba 

chodziło żeby na terenie NPN stosować oczyszczalnie o wyższym stopniu oczyszczania. Czy 

słuszne jest zapisywanie tego w uchwale – jego zdaniem niekoniecznie. 

Marek Fiedoruk wyjaśnił, że w pkt d projektu uchwały wprowadził zapis: „d) na obszarach 

NATURA 2000 zlokalizowanych poza GZWP nr 218 i Narwiańskim Parkiem Narodowym, i 

na obszarach otuliny Narwiańskiego Parku Narodowego, odprowadzenie ścieków do gminnej 

kanalizacji sanitarnej, a w przypadku braku możliwości podłączenia do kanalizacji. 

odprowadzenie ścieków do oczyszczalni, o których mowa w pkt 2 lit. a, w których ścieki będą 

oczyszczane co najmniej w procesie dwustopniowym,”. Chodzi o to żeby było to urządzenie 

zamknięte, a nie oczyszczalnia gruntowa, biologiczna itp. Może nie jest to najlepsze 

określenie, ale w wyraźny sposób definiuje i ogranicza stosowanie tych urządzeń.  

 

Radny Rafał Łada zgłosił wniosek o wykreślenie słów „lub rolnego”  z treści projektu 

uchwały: „- przydomowych oczyszczalni ścieków o przepustowości do 5 m³/dobę, 

wykorzystywanych na potrzeby gospodarstwa domowego lub rolnego, w ramach zwykłego 

korzystania z wód, będących wyrobami budowlanymi zgodnie z przepisami odrębnymi 

dotyczącymi wyrobów budowlanych,”. 
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Marek Fiedoruk zgodził się z tym wnioskiem, ale jego zdaniem należy sprawdzić czy jest to 

zgodne z ustawą prawo wodne o zwykłym korzystaniu z wód żebyśmy nie wprowadzili 

zapisów niezgodnych z zapisem wspomnianej ustawy. 

 

Radna Beata Jeżerys zapytała o oczyszczalnię w Choroszczy przypominając, że była kiedyś 

mowa o wywożeniu odpadów z oczyszczalni na pola: co dzisiaj dzieje się z takimi odpadami. 

Jak to się ma do standardów dotyczących ochrony wód itp.? 

Radny Rafał Łada uzupełniając pytanie przedmówczyni zapytał czy ten plan dopuszcza 

wywóz odpadów z oczyszczalni (tzw. skrawki) na pola konkretnego obszaru? 

Marek Fiedoruk odpowiedział, że plan tego nie obejmuje, a czego plan nie obejmuje to 

definiują przepisy ogólne. 

Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie zgłoszonego wniosku: usunięcie zapisu „lub 

rolnego”: 

- za wnioskiem – 15 głosów. 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  odczytał 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania  

przestrzennego gminy Choroszcz w granicach administracyjnych obejmujących 

wyodrębnione obszary funkcjonalne, w części określającej ustalenia dotyczące infrastruktury 

technicznej. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 15 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 (uchwała Nr XXVI/252/2014 stanowi załącznik do protokołu, strona 39 ) 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach: 12.55 – 13.20. 

Ad. 12 – 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Przewodniczący Rady poprosił o 

przedstawienie projektu uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem o zbadanie zgodności 

art. 18 ust. 1 pkt 3 ustawy Prawo energetyczne (Dz. U. z 2012 r. Nr 1059, 2013 poz. 984, poz. 

1238, poz. 984, z 2014 r. poz. 490, poz. 457, poz. 900, poz. 942, poz. 1101) z art. 2, art. 163 w 

zw. z art. 7, art. 165 ust. 2 i art. 166 ust. 1 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej (Dz. U. Nr 

78, poz. 483, z 2001 r. Nr 28, poz. 319, z 2006 r. Nr 200, poz. 1471 oraz z 2009 r. Nr 114, 

poz. 946). 

 

Radca Łukasz Oniśko wyjaśnił, że proponują (z radcą Tadeuszem Oniśko) ponowne 

wystąpienie do Trybunału Konstytucyjnego ponieważ poprzednia uchwała Rady była ogólna 
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natomiast ten projekt jest precyzyjny i zawiera całość skargi czyli wszystkie przepisy zawarte 

w skardze konstytucyjnej.  

 

Radna Beata Jeżerys zapytała: czy inne samorządy występowały do TK z takim 

wnioskiem? Jakie gmina Choroszcz ma szanse ponieważ nie słyszała o pozytywnym 

orzecznictwie dla samorządów w tym zakresie.  

 

Radca Łukasz Oniśko odpowiedział, że gdyby uważali, że skarga nie ma szansy to nie 

składali by jej. W ich ocenie jest to niezasadne bo za tym obowiązkiem nie przekładają się 

finanse - gminy nie dostały odpowiedniego dofinansowania na ten cel.  Co do poprzednich 

skarg - faktycznie były składane skargi przez 2 inne gminy w latach poprzednich – skargi 

zostały oddalone. Tamte rady powoływały się na inne przepisy konstytucyjne niż te, na które 

oni się powołują.  

 

Radny Józef Waczyński włączając się do dyskusji powiedział, że warto się starać o 

wyjaśnienie tej kwestii bo jeśli samorządy mają zwiększony zakres zadań to musi za tym iść 

pomoc państwa.  

 

Radna Beata Jeżerys zapytała o szanse na zmianę regulacji na drodze ustawowej. Czy 

samorządy obciążone tego typu kosztami w jakiś sposób współpracują, w tym Gmina 

Choroszcz? 

 

Radca Łukasz Oniśko wyjaśnił, że swego czasu był przygotowany projekt zupełnie 

nowej ustawy prawo energetyczne, ale prace utknęły i możliwe, że nic się nie zmieni. 

Faktycznie tamta ustawa modyfikowała ten obowiązek . Co do współpracy samorządów – 

trudno u się odnieść do tego tematu. 

 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  odczytał 

projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem o zbadanie zgodności art. 18 ust. 1 pkt 3 

ustawy Prawo energetyczne (Dz. U. z 2012 r. Nr 1059, 2013 poz. 984, poz. 1238, poz. 984, z 

2014 r. poz. 490, poz. 457, poz. 900, poz. 942, poz. 1101) z art. 2, art. 163 w zw. z art. 7, art. 

165 ust. 2 i art. 166 ust. 1 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej (Dz. U. Nr 78, poz. 483, z 

2001 r. Nr 28, poz. 319, z 2006 r. Nr 200, poz. 1471 oraz z 2009 r. Nr 114, poz. 946). 

 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 10 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

Obecnych 10 radnych, nieobecni chwilowo: Piotr Siemieniuk, Grzegorz Gereluk, Piotr 

Tymiński, Ireneusz Jabłoński, Ryszard Sokół. 

 (uchwała Nr XXVI/253/2014 stanowi załącznik do protokołu, strona 40 ) 
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Ad. 13 –  

Głos zabrał Zastępca Burmistrza Choroszczy, który przedstawił projekt uchwały w 

sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg gminnych na terenie miasta i gminy Choroszcz 

ze zmianami zaproponowanymi na Komisjach Rady:  

Mirosław Zalewski wyjaśnił, że proponuje się ustalić przebieg niżej wymienionych dróg 

zaliczonych do kategorii dróg gminnych: 

1) na terenie miasta Choroszcz wg załącznika nr 1 do niniejszej uchwały: 

- 106273B (ul. 3-go Maja) 

- 106274B (ul. Akacjowa) 

- 106275B (ul. Krzysztofa Kamila Baczyńskiego) 

- 106276B (ul. Generała Zygmunta Berlinga) 

- 106298B (ul. Bobrowa) 

- 106277B (ul. Brzozowa) 

- 106299B (ul. Chabrowa) 

- 106278B (ul. Aleksandra Chodkiewicza) 

- 106279B (ul. Klonowa) 

- 106300B (ul. Konwaliowa) 

- 106301B (ul. Legionowa) 

- 106280B (ul. Lipowa) 

- 106302B (ul. Lisia) 

- 106303B (ul. Narwiańska) 

- 106281B (ul. Ogrodowa) 

- 106282B (ul. Ks. Franciszka Pieściuka) 

- 106283B (ul. Józefa Piłsudskiego) 

- 105456B (ul. Podleśna) 

- 106284B (ul. Powstania Styczniowego) 

- 106304B (ul. Rumiankowa) 

- 106285B (ul. Rybacka) 

- 106305B (ul. Sarosieka) 

- 106306B (ul. Słoneczna) 

- 106286B (ul. Spławikowa) 

- 106287B (ul. Szkolna) 

- 106288B (ul. Szpitalna) 

- 106289B (ul. Świerkowa) 

- 106290B (ul. Romualda Traugutta) 

- 106291B (ul. Wędkarska) 

- 106269B (ul. Władysława Raginisa) 

- 106292B (ul. Wodociągowa) 

- 106293B (ul. Kardynała Stefana Wyszyńskiego) 

- 106294B (ul. Zamkowa) 

- 106295B (ul. Zastawie II) 

- 106296B (ul. Zastawie III) 

- 106297B (ul. Żółtkowska) 

2) na terenie wsi Klepacze wg załącznika nr 2 do niniejszej uchwały: 

- 106307B (ul. Brzozowa) 

- 106308B (ul. Ciepła) 

- 106309B (ul. Długa) 
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- 106310B (ul. Gliniana) 

- 123000B (ul. Graniczna) 

- 123001B (ul. Olchowa) 

- 123002B (ul. Piaskowa) 

- 123003B (ul. Słoneczna) 

- 123004B (ul. Stawowa) 

- 123005B (ul. Żwirowa) 

3) pozostałych dróg na terenie gminy Choroszcz wg załącznika nr 3 do niniejszej uchwały: 

- 106251B (Choroszcz – Sienkiewicze - Krupniki) 

- 106252B (ulica Zastawie II w Choroszczy – Barszczewo) 

- 106253B (Choroszcz – Jeroniki – Łyski) 

- 106254B (Łyski wieś) 

- 106255B (Dzikie – Żółtki – droga krajowa nr 8) 

- 106256B (Babino wieś – droga krajowa nr 8) 

- 106257B (Ruszczany wieś) 

- 106258B (Rogówek – droga powiatowa nr 1535B) 

- 106259B (Rogowo – droga powiatowa nr 1535B) 

- 106260B (Pańki – droga powiatowa nr 1535B) 

- 106261B (Konowały – Rogowo kol. – droga powiatowa nr 1535B) 

- 106262B (Konowały – Śliwno) 

- 106263B (Kruszewo – Izbiszcze) 

- 106264B (Kościuki – Zaczerlany) 

- 106265B (Barszczewo – Gajowniki – droga powiatowa nr 1541B) 

- 106266B (Krupniki – Klepacze) 

- 106267B (Rogowo – Konowały) 

- 106268B (Gajowniki – Kolonia Czaplino) 

- 106270B (Krupniki – Oliszki – Ogrodniki – Czaplino) 

- 106271B (wieś Porosły - Białystok) 

- 106272B (Rogowo Majątek – droga powiatowa nr 1535B) 

- 105481B (Babino - Sawino) 

- 105457B (droga krajowa Nr 8 - Porosły-Kolonia - Fasty) 

- 123006B (Jeroniki wieś) 

- 123007B (droga powiatowa nr 1551B - ul. Techniczna w Białymstoku) 

- 123008B (droga gminna 106260B - remiza OSP Pańki) 

- 123009B (droga krajowa nr 8 - wieś Porosły-Kolonia) 

- 123010B (Żółtki, droga krajowa nr 8 - droga gminna nr 106255B). 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  odczytał 

projekt uchwały w sprawie ustalenia przebiegu istniejących dróg gminnych na terenie miasta i 

gminy Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 10 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

Obecnych 10 radnych, nieobecni chwilowo: Piotr Siemieniuk, Grzegorz Gereluk, Piotr 

Tymiński, Ireneusz Jabłoński, Ryszard Sokół. 
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 (uchwała Nr XXVI/254/2014 stanowi załącznik do protokołu, strona  41) 

 

Ad. 14 –  

Ponownie głos zabrał Zastępca Burmistrza Choroszczy, który przedstawił projekt uchwały w 

sprawie ustalenia cen za usługi przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym na trasie 

Choroszcz – Kruszewo. 

 

Mirosław Zalewski poinformował, że proponuje się ustalić maksymalne ceny biletów 

jednorazowych normalnych na trasie Choroszcz – Kruszewo: 

1) Choroszcz – Ruszczany – 2,00 zł 

2) Choroszcz – Rogówek – Rogowo Majątek – Rogowo – 3,00 zł 

3) Choroszcz – Pańki – 4,00 zł 

4) Choroszcz – Kruszewo – 5,00 zł. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  odczytał projekt 

uchwały w sprawie ustalenia cen za usługi przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym 

na trasie Choroszcz – Kruszewo. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 9 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

Obecnych 9 radnych, nieobecni chwilowo: Piotr Siemieniuk, Grzegorz Gereluk, Piotr 

Tymiński, Ireneusz Jabłoński, Ryszard Sokół, Beata Jeżerys. 

 

(uchwała Nr XXVI/255/2014 stanowi załącznik do protokołu, strona  42) 

 

Ad. 15 – 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

utworzenia odrębnych obwodów głosowania w wyborach  do rad gmin, rad powiatów, 

sejmików województw i rad dzielnic m.st. Warszawy oraz wyborów wójtów, burmistrzów i 

prezydentów miast: 

Nr obwodu 
G r a n i c e     o b w o d u 

Siedziba obwodowej komisji 

wyborczej 

10. Dom Pomocy Społecznej w Choroszczy Dom Pomocy Społecznej w 

Choroszczy 
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Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Piotr Dojlida  odczytał projekt 

uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w wyborach  do rad gmin, 

rad powiatów, sejmików województw i rad dzielnic m.st. Warszawy oraz wyborów wójtów, 

burmistrzów i prezydentów miast. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 10 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

Obecnych 10 radnych, nieobecni chwilowo:  Grzegorz Gereluk, Piotr Tymiński, Ireneusz 

Jabłoński, Ryszard Sokół, Beata Jeżerys. 

 (uchwała Nr XXVI/256/2014 stanowi załącznik do protokołu, strona 43 ) 

 

Ad. 16 – 

Rada Miejska w Choroszczy przyjęła informacje: Burmistrza Choroszczy i 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Choroszczy o przebiegu składania oświadczeń 

majątkowych w roku 2014.  

     (informacje w załączeniu) 

 

Ad. 17 – 

 Zapytania i wolne wnioski: 

 

Radny Jacek Dąbrowski poprosił aby przyjrzeć się sprawie oświetlenia przy ul. Batalionów 

Chłopskich (do ostatnich domów), a także wyrównać teren przy tych ulicach. Odnośnie 

wyglądu Rynku zaproponował aby oczyścić go z części drzew co odsłoni pomnik. Na 

zakończenie podziękował wszystkim za współpracę w dziedzinie sportu. 

Radny Józef Waczyński wniósł o zrobienie przebicia do ul. 3-go Maja od ul. Sportowej; 

podobnie w przypadku ulicy, która „urywa się” przy sklepie CHORTEN – wskazane jest 

podjęcie rozmów w tych kwestiach ze Spółdzielnią Mieszkaniową w Choroszczy. Poprosił 

także o zrobienie wycinki drzew i wymiany gruntu na ul. Torfowej – będzie to początek 

działań zmierzających do jej utwardzenia. 

Radny Piotr Tymiński wniósł o następujące potrzeby: 

1) drzewa na Rynku powinny być przystrzyżone na pewnej wysokości dla estetyki tego 

miejsca, 

2) ul. Kolonia Gaj: od mostka w stronę ul. Branickiego w porach deszczowych jest 

nieprzejezdna, a często używana więc prosi o dowiezienie warstwy żwiru, 

3) ul. Kościukowska i droga do Kościuk była równana ale zrobiono to niedbale – prośba 

o poprawienie, 
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4) ul. Kolonia Gaj: jest droga-działka, z której korzystają mieszkańcy nowo 

wybudowanych domów – poprosił o sprofilowanie tego odcinka drogi. 

 

*((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 
września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego)) poinformowała zebranych, że 26 września było zebranie 

w Klepaczach z p. Ułanowiczem, na którym zacytowała zapisy załącznika nr 3 do uchwały Nr 

XXII/210/2013 z grudnia 2013 r.: zadania inwestycyjne na 2014 rok 3 514 tys zł z czego 

2 530 079 zł na odnawialną energię słoneczną, a Burmistrz powiedział, że ona kłamie. To 

gruby zarzut, a ona nie musiała wiedzieć, że w tym są jeszcze środki od mieszkańców i 

Burmistrz powinien to wyjaśnić, a nie zarzucać kłamstwo. Dzisiaj te kwoty są podobne (zał. 3 

do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie). Zwróciła uwagę, że nie musi znać się na 

ekonomii, ale oczekuje odpowiedzi jeszcze przed wyborami. Dodała, że chodziło o 

wykazanie wysokości środków tak naprawdę przeznaczanych przez Gminę na inwestycje z 36 

mln budżetu. 

 

Radna Beata Jeżerys zabierając głos w sprawie zdjętej z porządku obrad: rozszerzenia granic 

Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej o tereny Miasta Choroszcz przypomniała, że na 

Komisjach Rady była dyskusja nt. temat, mieszkańcy są zadowoleni z jej wyników, ale sam 

pomysł Strefy byłby dobry i ważny z punktu widzenia interesów gminy. Czy wystąpienie ze 

strony Gminy do Poczty Polskiej w tej sprawie byłoby możliwe? Czy Gmina ma jakiś pomysł 

by wykorzystać ten pomysł na naszym terenie? 

 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz odpowiadając wyjaśnił, że: 

1) Rynek to własność Powiatu i strefa konserwatorska i dopiero po uzyskaniu 

pozwolenia od tych organów można wycinać drzewa na Rynku. Przypomniał, że 

różnie było z koncepcją zagospodarowania Rynku w tym z wycięciem drzew: były 

duże protesty mieszkańców, a drzewa nie sprzyjają estetyce tego miejsca i w tym 

kierunku się docelowo pójdzie, ale brak jest środków; 

2) wnioski p. Waczyńskiego są do przyszłorocznego budżetu; 

3) wnioski p. Tymińskiego zapisano do rozpatrzenia; 

4) Suwalska Specjalna Strefa Ekonomiczna: jest za tym by to gmina ściągnęła tego 

inwestora aby mieć na niego wpływ odnośnie uciążliwości inwestycji – trzeba tylko 

wybrać tereny niekolidujące dla mieszkańców. Odnośnie Poczty Polskiej – pochopnie 

nie chce wchodzić w ten temat , ale trzeba z drugiej strony przekonać Pocztę żeby coś 

zaczęła inwestować na swoim terenie (15ha)- uzbrojonym i w dobrym położeniu przy 

S8. Gmina powinna podjąć działania we własnym zakresie; 

wyjaśnił, że zarzut ze strony p.*( (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na 

podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność 

wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego))  był, że „znaczące środki 

(2,5 mln zł) nie zostały przeznaczone na kanalizację w Klepaczach” – ten zarzut nie był 

zgodny z zapisami budżetu i to, jego zdaniem, była rzeczywista manipulacja. Pani 

*((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego)) przekazuje takie informacje ludziom, a to nieprawda, że 

gmina przeznacza na niepotrzebną inwestycję 2,5 mln zł zamiast na kanalizację w 

Klepaczach.  
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*((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego)) przypomniała, że każdy mieszkaniec ma prawo 

wiedzieć, obecna władza im tego odmawia, głosu czasami też. Interpretację może mieć taką 

lub inną na podstawie aktów, które zostały opublikowane. Burmistrz przeprowadza, jej 

zdaniem, manipulację przez 20 lat. 

 

Radny Janusz Sidorowicz poruszył temat zakończonej kanalizacji na ul. 3-go Maja: od 

wiosny monitował konieczność zagospodarowania wody spływającej z ul. Mickiewicza 

właśnie w ul. 3-go Maja (na jej środek) – prośba o zajęcie się przepustem na ul. 3-go Maja 

ponieważ droga będzie nieprzejezdna. 

Jarosław Kozłowski sołtys wsi Dzikie przypomniał, że był chyba na wszystkich Sesjach 

Rady; będą wybory, a część radnych była przeciwko gminie Choroszcz bo chcieli się 

odłączyć – czy teraz z czystym sumieniem będą startować? 

Radna Beata Jeżerys zapytała o możliwość zapisania w budżecie drogi Krupniki – Klepacze 

od drogi powiatowej (chyba została też zgłoszona do BOF) – czy jest możliwe rozpoczęcie 

procesu projektowania jeszcze wcześniej? 

Radny Piotr Siemieniuk przyznał, że rozumie teraz dlaczego Przewodniczący nie chciał 

wcześniej udzielić głosu p. Kowieskiej – to jest kombinacja, manipulacja bo było dużo ludzi. 

Ponownie zapytał kiedy zostanie przesunięty przystanek w Barszczewie? 

Radna Barbara Dzienisiuk wyjaśniła sprawę przebiegu zebrania w Klepaczach, który był 

zupełnie inny niż przedstawiła to p. Kowieska: były potem przedstawiane dokumenty i 

wyjaśnienia (na co jakie kwoty zostały przeznaczone), ale p. Kowieskiej już nie było. 

*((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego) zapewniła, że powiedziała całą prawdę – tak jak 

powiedziała to na zebraniu, tak jak to przebiegało. To p. Dzienisiuk powiedziała 

mieszkańcom ul. Polnej, domagającym się kanalizacji, że trzeba było przyjść do burmistrza i 

poprosić to może po cichu dałoby się coś załatwić. Ona tylko przytoczyła liczby z aktu prawa 

miejscowego. 

Radny Robert Wardziński wracając do tematu Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej 

zauważył, że teren przy ul. Piaskowej przeznaczony jest pod to co jest więc jednak może tam 

powstać duże przedsiębiorstwo. Zaproponował by rozważyć możliwość zmiany 

przeznaczenia tego terenu w mpzp w tym zakresie. 

Radny Ireneusz Jabłoński kontynuując temat SSSE przypomniał, że na Komisjach były 

sugestie by nie zmarnować szansy zaistnienia SSSE na terenie gminy i przekazać informację 

dla Poczty Polskiej, aby działać dla dobra gminy – apeluje o takie działania. 

Wojciech Cymbalisty zgłosił sprawę drogi Choroszcz – Ruszczany (skrzyżowanie z drogą do 

oczyszczalni) gdzie była załatana wyrwa, ale się zapada. Na tym odcinku jest duży ruch 

samochodów asenizacyjnych i konieczna jest jej naprawa. Odnośnie wypełnionych ankiet od 

radnych: czeka do 10 października. 
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*((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego)) zapytał czy punkty wyborcze będą przystosowane do 

potrzeb osób niepełnosprawnych i starszych? Poinformował także, że ulica (nieutwardzona) w 

Porosłach jest przez ludzi przekopywana dla odprowadzenia wody – czy jest to dozwolone? 

Radny Rafał Łada przypomniał, że zwracał się w interpelacjach do Burmistrza o 

wprowadzenie np. limitów żeby nie dopuścić do sytuacji, że został zatruty osad i 

oczyszczalnia nie działa – może w Regulaminie ZEC – Wod w Choroszczy lub stawkę w 

taryfach? 

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski zwrócił uwagę, że różnicowanie mieszkańców 

naszej gminy i innej może być problemem prawnym.  

Radna Beata Jeżerys zapytała co się dzieje z tym materiałem wywożonym z oczyszczalni na 

pola?  

Zastępca Burmistrza Mirosław Zalewski wyjaśnił, że jest to powszechna praktyka, wszystkie 

oczyszczalnie to robią jeśli mają takie możliwości. 

Radny Rafał Łada poinformował, że nie jest to jedyna metoda – skrawki mogą być tez 

wykorzystane w spalarni. 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz odpowiedział, że odnośnie przystanku w Barszczewie nie ma 

jeszcze informacji ponieważ zatwierdza to Powiat, po decyzji Powiatu przystanek zostanie 

przeniesiony. 

Na zakończenie XXVI Sesji Przewodniczący Rady Piotr Dojlida, nawiązując do zbliżającego 

się zakończenia VI kadencji Rady, podziękował wszystkim radnym, którzy pracowali, 

Burmistrzom: p. Ułanowiczowi i p. Zalewskiemu, Radcy prawnemu, Skarbnikowi Gminy, 

sołtysom, mieszkańcom uczestniczącym w Sesjach. 

Burmistrz Jerzy Ułanowicz zwrócił uwagę, że VI kadencja Rady była trudna bo zmieniły się 

warunki finansowania samorządu – powstał słynny artykuł 243 ustawy o finansach 

publicznych, który mocno ograniczył wydatki finansowe, szczególnie inwestycyjne gminom. 

W stosunku do poprzedniej kadencji kosztowało to gminę ok. 15 mln zł, które mogliśmy 

dodatkowo przeznaczyć na inwestycje – gdyby nie wspomniany artykuł. Nie można bowiem, 

jak poprzednio, uzupełniać środków własnych. Jakie mamy środki własne w budżecie każdy 

dobrze wie – 2,5 do 3 mln zł. Był to także okres zakończenia finansowania 2007 – 2013 ze 

środków Unii Europejskiej. Wskazał następnie, że dzięki dobrej współpracy Rady nastąpił 

dalszy znaczący postęp społeczno – gospodarczy w naszej gminie. Przybyło ok. 15 km dróg 

(Sz. Kruszewska, Aleja Niepodległości, Choroszcz - Sienkiewicze) i kanalizacji; dokończono 

termomodernizację wszystkich obiektów oświatowych, wyremontowano szereg świetlic, 

pozyskano 5 samochodów dla OSP, powstało szereg boisk w tym Orlik, Biały Orlik. 

Niesprzyjające warunki to także kryzys 2010-2012. Praca 4 lat nie poszła, jego zdaniem na 

marne i ma nadzieję, że społeczeństwo to doceni chociaż potrzeby są dużo większe. – 

zrobiliśmy wszystko co było możliwe.  Pozyskano w tym okresie 23 mln zł, w tym 14 mln zł 

z UE – to znaczące środki. Podziękował Przewodniczącemu Rady za trud włożony w 

prowadzenie Sesji Rady, Przewodniczącym Komisji i wszystkim radnym  - współpraca, 
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pomimo odmiennych poglądów układała się dobrze i nie było większych konfliktów. 

Podziękowania skierował także do sołtysów, mieszkańców uczestniczących w Sesjach, 

pracowników Urzędu Miejskiego w Choroszczy, radny6ch powiatowych, którym szczególne 

podziękowania należą się za pomoc przy wspólnych inwestycjach, które udało się 

zrealizować. 

 

Obecni na Sesji radni Rady Miejskiej w Choroszczy oraz Burmistrz Choroszczy i Zastępca 

Burmistrza otrzymali na zakończenie pamiątkowe wydawnictwo pt. „Samorząd terytorialny w 

Polsce 2010 – 2014” ze słowem wstępu prof.dr hab. Huberta Izdebskiego. 

 

Ad. 18 – 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji , Przewodniczący Rady p. Piotr Paweł 

Dojlida ogłosił  zakończenie obrad  XXVI Sesji Rady Miejskiej w  Choroszczy. 

 

    Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała :Ewa Łukaszewicz 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

        Piotr Paweł Dojlida 

 

 

 

 

 

 

  

 


